
   
ZPRAVODAJ OBCE JANOVÁ   ČÍSLO 3/2014 

 
ZPRAVODAJ OBCE JANOVÁ        ČÍSLO 3/2014  
          

 

 

   

 

JANOVÁ VYDALA KRONIKU OBCE 
(s dovolením přetištěno ze serveru Region Valašsko) 

   Obec Janová slavnostně pokřtila vznik a vydání 

datového (datové CD lze přehrát v počítačích nikoliv 

v DVD přehrávačích – pozn. red.) lisovaného CD 

Fotokronika obce Janová. Kompilace na téměř devíti 

stech fotografií zachycuje všechny oblasti života obce 

přibližně od roku 1900 do roku 1992. Zájemci si můžou 

CD Kronika obce Janová zakoupit na Obecním 

úřadě Janová za velmi příznivou cenu 100 Kč za kus. 

   Fotokroniku sestavil v průběhu dvou let jako 

amatérský počin Radomír Dolanský. Samozřejmě 

s využitím alb řady občanů Janové. Množství fotografií 

poskytl pro vznik CD janovský patriot Pavel Hromada, 

který se sbírkou historických fotografií podílel již na 

vzniku knihy Janová, Naše obec - náš domov. Rozsáhlý 

archiv poskytl taktéž Robert Dostál a řada dalších 

 

občanů. 

   Fotografie jsou zájemci předkládány ve své „syrové“ 

podobě, tedy bez zásahů dnešní techniky, kdy lze 

retušovat řadu nedostatků, docílit kvalitnějšího kontrastu 

apod. Časově nejnáročnější bylo, podle sdělení autora, 

vytváření legend k jednotlivým fotografiím. Okruhy 

života obce jsou v celkem devatenácti jednotlivých 

složkách, např. Lidé, Společenské akce, Hasiči, Fotbal, 

Místopis, Sport, apod. Jednotlivé fotografie mají svou 

krátkou popisku, ale v každé složce je legenda, kde jsou u 

řady fotografií jména osob a rok pořízení. Nikoliv však u 

všech. 

   Radomír Dolanský tvrdí, že by zcela určitě v obci našel 

třeba i dvojnásobné množství zajímavých fotografií. 

Určitě by také mohlo být popsáno mnohem více osob na 

fotografiích. Ale největším nepřítelem takové rozsáhlé 

tvorby je podle autora čas. Fotokronika obce Janová 

vznikla nejen jako časosběrná kompilace z historie obce, 

ale taky jako dílo, které má především mladším 

generacím připomenout, že i malá vesnice může mít svoji 

velkou historii. Velkou historii pro generace lidí, kteří ji 

už více než 500 let budují. A něco takového není možné 

bez pamětníků.  



  

Takže, jak bylo zmíněno, fotokronika mohla být určitě 

rozsáhlejší. Ale jen během dvou let, kdy vznikala, se 

v Janové rozloučili s řadou pamětníků, kteří mohli dát 

fotografiím život svými vzpomínkami a zážitky, tedy tím 

nejvzácnějším, co může předat jen vypravěč. Proto bylo, 

podle autora, důležitější vydat dílo možná ochuzené o řadu 

dalších zajímavých fotografií, ale na druhou stranu zase 

ještě v době, kdy mnozí zastavený čas osobně prožili nebo 

znali lidi a jejich příběhy z těchto fotografií. 

   Slavnostní předvedení a křest CD proběhl za účasti 

mnoha občanů v zaplněném sále místní kavárny. 

Příjemnou skutečností byla účast snad všech věkových 

skupin. Všechny přivítal starosta obce Jan Machalec. Pak 

se ujal slova Radomír Dolanský, který sestavil fotografie a 

vytvořil za pomoci mnoha občanů Janové jmenné seznamy 

k fotografiím, aby přítomným předvedl na projekčním 

plátně, co vše můžou na CD najít. Zmínil taktéž líbivý 

booklet CD a vyšší kvalitu uchování dat díky technologii 

lisováním. 

   Následoval samotný křest CD. Úlohy kmotra se ujal 

Pavel Hromada, který se řadu let zajímá životem obce 

Janová, a to nejen z kulturního hlediska. Jako vlastník CD, 

které vydala ve vlastní režii obec Janová, asistoval křtu 

starosta obce Jan Machalec. Oba zmínění popřáli CD, aby 

si našlo cestu mezi občany a pokřtili je valašskou trnkovou 

vodou. Pak následoval prodej CD. Snad nejkrásnější chvíle 

nastaly po oficiálním programu, kdy se nad promítanými 

fotografiemi ozývaly nadšené výkřiky a vracely se 

vzpomínky na časy dávno minulé.  

text: Region Valašsko, foto: Radomír Dolanský, Mgr. 

Michal Lucbauer 

 

ZÁPIS 49. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

1. Zahájení: 

Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 17,00 hod. 

Starosta obce přivítal přítomné členy. Na zasedání 

zastupitelstva bylo přítomno osm členů, které je tímto 

usnášeníschopné. Nepřítomna a omluvena Taťána 

Hradová. Zapisovatelem byla ustanovena Karla 

Vašťáková, ověřovateli jmenování Ing. Karel Eliáš a 

Michaela Petřeková DiS. Starosta obce doplnil program o 

dva body. 

 Odprodej stavebních pozemků 

 Finanční příspěvek na dopravní obslužnost 

Zastupitelé s předloženým a doplněným programem 

souhlasili. 

 

Návrh usnesení: 438/0614: Zastupitelstvo obce 

schvaluje předložený a doplněný program jednání. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 438/0614 bylo schváleno. 

 

2. Rozpočtové opatření č. 7 

Zastupitelé návrh Rozpočtového opatření č. 7 obdrželi v 

časovém předstihu před zastupitelstvem. 

V rámci dodržování rozpočtové kázně, předložila účetní 

obce ke schválení a zdůvodnila jeho úpravu. Hlasováním 

zastupitelé Rozpočtové opatření schválili.  

Rozpočtové opatření č.7 je přílohou tohoto zápisu. 

Návrh usnesení: 439/0614: Zastupitelstvo obce 

schvaluje Rozpočtové opatření č. 7. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 439/0614 bylo schváleno. 

3.Schválení závěrečného účtu za rok 2013 

Dne 21.5.2014  zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 

předložený Závěrečný účet za rok 2013. Podle zákona 

byl závěrečný účet vyvěšen 15 dnů na úřední desce i na 

webových stránkách obce. Nebyl připomínkován. 

Závěrečný účet bude předložen na krajský úřad 

Zlínského kraje. Zastupitelstvo obce Závěrečný účet 

schválilo. 

Návrh usnesení: 440/0614: Zastupitelstvo obce 

schvaluje Závěrečný účet obce za rok 2013. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 440/0614 bylo schváleno. 

4. Odkup podílového vlastnictví  lesních pozemků k 

1/12 

Na zasedání zastupitelstva dne 21.5.2014 byl starosta 

obce pověřen zastupiteli  dohodnout cenu s panem 

Hromadou za nabízené pozemky. Ing. Hromada souhlasí 

s 60% z odhadnuté ceny. Zastupitelé souhlasí se 

sepsáním kupní smlouvy s Ing. Hromadou Eduardem a 

MUDr. Ph.D. Danicou Hromadovou. 

Návrh usnesení: 441/0614: Zastupitelstvo obce 

souhlasí a pověřuje starostu obce sepsáním kupní 

smlouvy. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 441/0614 bylo schváleno. 

5. Schválení územního plánu 

Územní plán byl projednáván na minulém zasedání 

zastupitelstva obce. Zastupitelé měli výhrady 

k vymezení revitalizační nádrže a jeho bezprostředního 

okolí jako lokálního biotopového centra. Proto proběhlo 

jednání s pracovníkem CHKO Beskydy p. Müllerem, 

který ústně akceptoval připomínky zastupitelů. Přislíbil 

také písemné stanovisko. Karel Eliáš upozornil, že na 

písemnou žádost obce nepřišla ke dni zasedání 

zastupitelstva odpověď. Zastupitelé souhlasili s 

předloženým návrhem územního plánu. 

Návrh usnesení: 442/0614: Zastupitelstvo obce 

schvaluje územní plán obce Janová   

Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:1 (Karel Eliáš) 

Usnesení č. 442/0614 bylo schváleno. 

6. Schválení dodatku splátkového kalendáře na akci 

Zpevněné plochy 

Starosta obce seznámil zastupitele s Dodatkem č. 3 ke 

smlouvě o dílo č. 2070/10 na akci zpevněné plochy mezi 

smluvními stranami Obec Janová (objednatel) 

 



  

zápis 49. zasedání zastupitelstva – pokračování 

a Renostav, spol. s r.o. (zhotovitel). Dodatek se týká 

splacení dlužné částky za stavbu sportovní haly. 

Zastupitelé  po  pečlivém prostudování dodatku a důsledků 

z něho vyplývajících (splátkový kalendář, sankce za 

neplacení, podmínky splátek) Dodatek č.3 ke smlouvě o 

dílo schválili. 

Návrh usnesení: 443/0614: Zastupitelstvo obce schvaluje 

Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo č. 2070/10   

Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:1 (Josef Pončík) 

Usnesení č. 443/0614 bylo schváleno. 

7. Schválení Systému náležité péče 

Systém náležité péče hospodářského subjektu obce Janová 

uvádějícího na vnitřní trh dřevo vytěžené v lesích 

hospodářského subjektu a dále dřevo vytěžené rostoucí 

mimo les. Tento materiál obdrželi k prostudování v 

předstihu před zasedáním zastupitelstva. Zastupitelé neměli 

žádné připomínky a Systém náležité péče schválili. 

Návrh usnesení: 444/0614: Zastupitelstvo obce schvaluje 

Systém náležité péče.   

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 444/0614 bylo schváleno. 

8.  Odprodej stavebních pozemků 1067/23, 24, 25  
(oddělené z pozemku p.č. 1067/6 orná půda) 

Tyto pozemky jsou potvrzené a zanesené katastrálním 

úřadem. Zastupitelé se tyto pozemky rozhodli prodat a 

v souladu se zavedeným postupem schválili Záměr obce na 

prodej uvedených pozemků. 

Návrh usnesení: 445/0614: Zastupitelstvo obce schvaluje  

Záměr obce na prodej pozemků p.č. 1067/23, 1067/24, 

1067/25   

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 445/0614 bylo schváleno. 

9. Finanční příspěvek na dopravní obslužnost 

Pro rok 2014 byl schválen příspěvek obce na dopravní 

obslužnost 80,- Kč na jednoho obyvatele obce. V měsíci 

říjnu budou probíhat jednání o dopravní obslužnosti pro 

rok 2015. Zlínský kraj, odbor dopravy a silničního 

hospodářství  žádá o navýšení příspěvku s platností od 

1.1.2015 na 100 Kč na jednoho obyvatele obce. Zastupitelé 

vzali na vědomí a pověřili starostu obce o bližší informace 

přístupu jiných obcí k této problematice. Bude znovu 

projednáno na příštím zastupitelstvu. 

10. Různé 

Stanovisko DI PČR OŘ Vsetín- umístění radarem 

řízených semaforů na silnici II/487 v obci Janová 

Dne 13.6.2014 obdržela obec dopis, ve kterém PČR  

územního odboru Vsetín-dopravní inspektorát zaujal toto 

stanovisko: po předběžném posouzení Vaší žádosti nemůže 

Krajské ředitelství policie Zlínského kraje, dopravní 

inspektorát Vsetín, jako orgán státní správy ve věcech 

bezpečnosti a plynulosti provozu na pozemních 

komunikacích, realizaci Vašeho záměru doporučit. 

Jan Machalec: kanalizace obce - dnem 26.6.2014 byly 

ukončeny námitky-odvolání na zhotovitele kanalizace. 

Nikdo se neodvolal. Zhotovitelem tak byla vyhlášena firma 

MOBIKO Valašské Meziříčí, se kterou bude sepsána 

předem schválená smlouva. 

Osvětlení sportovní haly – Karel Eliáš předložil 

zastupitelům nabídky oslovených firem. Vzhledem 

k finanční náročnosti byla diskutována také možnost pouze 

vyměnit vadné výbojky (7 kusů) za nové. Definitivně 

rozhodnuto bude na příštím zastupitelstvu, aby mohla být 

tato akce dokončena do konce srpna. 

 

ZÁPIS 50. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

1. Zahájení 

Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 17:00 hod. 

Starosta obce přivítal přítomné členy a hosty 

zastupitelstva. Na zasedání zastupitelstva bylo přítomno 

devět členů zastupitelstva, které je tímto 

usnášeníschopné. Zapisovatelem byla ustanovena Karla 

Vašťáková, ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš a 

Ing. Jaroslav Tomanec. Starosta obce doplnil program o 

dva body.  

 finanční příspěvek na dopravní obslužnost 

 schválení úvěru na kanalizaci 
Dále pak požádal zastupitele o úpravu programu. 

Z programu zastupitelstva bod č. 5 – prodej stavebních 

pozemků – přesunut bod č. 2 

           bod č. 7 – výměna světel 

ve sportovní hale – přesunut bod č. 3 

Zastupitelé s doplněným a upraveným programem 

souhlasili. 

Návrh usnesení: 446/0714: Zastupitelstvo obce 

schvaluje doplněný a upravený program jednání. 

Hlasování: Pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

Usnesení č. 446/0714 bylo schváleno. 

2. Prodej stavebních pozemků p.č 1067/23, 1067/24, 

1067/25 

Záměr obce na prodej stavebních pozemků byl vyvěšen 

na ÚD i na stránkách. Jednalo se o prodej dvou 

stavebních pozemků a jednoho pozemku – orná půda. 

Zájemci se měli možnost přihlásit do 11. 7. 2014. Do 

tohoto termínu se přihlásili 2 zájemci (manželé Juřicovi 

a Fojtíkovi). Starosta obce přítomné seznámil 

s podmínkami koupě (po sepsání smlouvy uhradit 

finanční částku za stavební pozemek, stavba musí být 

provedena do pěti let). Cena stavebních pozemků byla 

navržena na 500Kč/m² a cena pozemku a cena pozemku 

p.č.1067/25 (orná půda) na 75 Kč/m². Zastupitelé 

souhlasili s prodejem pozemků manželům Juřicovým a 

Fojtíkovým. Manželé Juřicovi s uvedenými 

podmínkami souhlasili, manželé Fojtíkovi své 

rozhodnutí sdělí do týdne.  

Návrh usnesení 447/0714 Zastupitelstvo obce 

schvaluje prodej pozemku 1067/23 (cena 500 Kč/m²) 

manželům Fojtíkovým a pozemků 1067/24 (cena 500 

Kč/m²) a 1067/25 (cena 75 Kč/m²) manželům 

Juřicovým. 

Hlasování: Pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

Usnesení č. 447/0714 bylo schváleno 

3. Výměna světel ve sportovní hale 

Touto záležitostí se zastupitelé zabývali již na minulém 

zasedání zastupitelstva. Na dnešní zasedání přijali 

pozvání starosty obce pracovníci firmy EMPESORT 

s.r.o., kteří zastupitelům přiblížili problematiku LED 

svítidel a seznámili je blíže se svou nabídkou. 

Zastupitelé po diskuzi souhlasili s nabídkou této firmy, 

kterou vyhodnotili jako výhodnější než nabídky 

ostatních firem. Pověřili starostu obce se sepsáním 

smlouvy na výměnu světel ve sportovní hale.  

Návrh usnesení: 448/0714 Zastupitelstvo obce 

schvaluje jako nejvýhodnější nabídku firmy Empesort 

s.r.o. a pověřuje starostu obce sepsáním smlouvy s touto 

firmou na výměnu světel ve sportovní hale. 
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Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 448/0714 bylo schváleno 

4. Rozpočtové opatření č. 8 

Miroslava Kotrlová seznámila zastupitele s návrhem 

rozpočtového opatření č. 8. Zastupitelé neměli 

připomínek, s předloženou úpravou rozpočtu souhlasili. 

Rozpočtové opatření č.8 je přílohou tohoto zápisu. 

Návrh usnesení: 449/0714: Zastupitelstvo obce 

schvaluje Rozpočtové opatření č. 8. 

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 449/0714 bylo schváleno. 

5. Smlouva o zřízení věcného břemene 

Jedná se o elektrickou přípojku k parcele č.1009/2. 

Pžedběžná smlouva byla podepsána 26.9.2013 pod č. 

296/0213s ČEZ Distribuce a.s.. Zastupitelé se sepsáním 

smlouvy souhlasí. 

Návrh usnesení 450/0714 : Zastupitelstvo schvaluje 

smlouvu o zřízení věcného břemene na pozemku p.č. 

1000/3, 1443/7, 1446, 1447, 1450/2, 2812 s firmou 

s ČEZ Distribuce a.s. 

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 450/0714 bylo schváleno 

6. Schválení dodatku č. 1 ke stanovám SVHV 

Tímto dodatkem se mění stanovy dobrovolného svazku 

obcí Valašsko-Horní Vsacko, které byly schváleny 

členskou schůzí dne 20.12.2006. s účinností od 1.1.2007. 

Z důvodu ukončení členství obce Bystřička ve sdružení, 

byly zaslány upravené stanovy ke schválení. Zastupitelé 

s Dodatkem č.1 souhlasí. 

Návrh usnesení 451/0714: Zastupitelstvo obce 

schvaluje Dodatek č.1 ke stanovám SVHV 

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 451/0714 bylo schváleno 

7. Prodej pozemku p.č. 918/68 – ostatní plocha 

Jedná se o pozemek na Řečiskách o výměře 210 m². Po 

vyvěšení záměru obce se přihlásil jeden zájemce. Byla 

navržena cena prodeje 75,- Kč/m². Zastupitelé souhlasí 

s prodejem i s cenou za pozemek. Kupující zajistí kupní 

smlouvu a vklad do katastru nemovitostí.  

Návrh usnesení: 452/0714: Zastupitelstvo obce 

schvaluje prodej pozemku 75 Kč/m² 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:1 (Karel Eliáš) 

Usnesení 452/0714 bylo schváleno 

8. Finanční příspěvek na dopravní obslužnost 

V současné době příspěvek na dopravní obslužnost na 1 

obyvatele činí 80,- Kč. Zlínský kraj žádá o projednání 

navýšení příspěvku od 1.1.2015 na 100,- Kč na jednoho 

obyvatele naší obce. Zastupitelé s tímto navýšením 

souhlasí. 

Návrh usnesení 453/0714: Zastupitelstvo obce 

schvaluje zvýšení finančního příspěvku na 100,- Kč na 

jednoho obyvatele od 1.1.2015 

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 453/0714 bylo schváleno 

9. Schválení úvěru na kanalizaci 

Strosta obce seznámil zastupitele s návrhem Účelového 

úvěru – financování části vlastních zdrojů projektu 

vybudování kanalizace v obci Janová, který obci 

předložila ČSOB. Po seznámení s podmínkami 

účelového úvěru, zastupitelé souhlasili s jeho realizací. 

Návrh usnesení: 454/0714: Zastupitelstvo obce 

schvaluje Účelový úvěr u ČSOB a pověřuje starostu 

podpisem smlouvy. 
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Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 454/0714 bylo schváleno 

10. Různé 

Starosta obce informoval zastupitele o postupu prací 

v souvislosti s budováním kanalizace. Uvedl, že 

proběhlo první jednání za spoluúčasti firem zhotovitele, 

technického dozoru. Byl dohodnut termín zahájení od 

1.8.2014. Došlo k předání staveniště. Bude zpracován 

harmonogram prací. V současné době se zpracovávají 

technické projekty k žádosti na povolení přípojky, cena 

jednoho projektu cca 2 500 Kč, (příspěvek obce bude 

činit 1 000 Kč). Zastupitelé souhlasili s finančním 

příspěvkem obce na vypracování technických projektů 

přípojek k budované kanalizační síti.  

Návrh usnesení: 455/0714: Zastupitelstvo obce 

schvaluje finanční příspěvek ve výši 1 000 Kč na 

kanalizační přípojku pro občany, kteří se rozhodnou 

připojit se ke kanalizaci do 31.8.2015. 

Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 455/0714 bylo schváleno   
 

ZÁPIS 51. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

1. Zahájení: 

Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 17,00 hod. 

Starosta obce přivítal přítomné členy zastupitelstva. Na 

zasedání zastupitelstva bylo přítomno sedm členů 

zastupitelstva, které je tímto usnášeníschopné. 

Nepřítomni a omluveni Michaela Petřeková DiS, Aleš 

Olšák. Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 

ověřovateli jmenování Ing. Karel Eliáš a  Dalibor Bartík.  

Program jednání zastupitelé obdrželi v termínu před 

zasedáním zastupitelstva. 

Návrh usnesení: 456/0814: Zastupitelstvo obce 

schvaluje předložený  program jednání. 

Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 456/0814 bylo schváleno. 

2. Smlouva o zřízení služebnosti 

Smluvní strany Povodí Moravy, s.p. (povinný) a Obec 

Janová (oprávněný),  touto smlouvou zřizují 

oprávněnému za úplatu služebnost  k předmětným 

pozemkům v rozsahu stanoveném geometrickým plánem 

pro k.ú. Janová, číslo 602-33/2011, ze dne 6.5.2011, 

který je nedílnou součástí této smlouvy.  Zastupitelé 

souhlasili se zřízením této smlouvy.  

Návrh usnesení: 457/0814 Zastupitelstvo obce 

schvaluje Smlouvu o zřízení služebnosti. 

Hlasování: Pro: 6 proti:1 (Dalibor Bartík), zdržel se:0 

Usnesení č. 457/0814 bylo schváleno 

3. Sepsání smlouvy – Státní fond dopravní 

infrastruktury 

Starosta obce předložil zastupitelům smlouvu o 

poskytnutí dotace ze Státního fondu dopravní 

infrastruktury na opravu chodníků u hlavní cesty. 

Uzavírání těchto smluv a uvolňování finančních 

prostředků se řídí pravidly pro financování programů, 

staveb a akcí z rozpočtu SFDI. Starosta obce požádal 

zastupitele o souhlas k uzavření této smlouvy. 

Zastupitelé souhlasili. 

Návrh usnesení: 458/0814 Zastupitelstvo obce 

schvaluje uzavření smlouvy a pověřuje starostu 

 

 



  

schválení těchto smluv bude uvolněno financování 

kanalizace obce. Zastupitelé obce byli informováni, že 

v úterý 8.9. proběhl první velký kontrolní den, kde byly 

zhodnoceny provedené úseky. Také byli informováni, 

že první faktury budou propláceny z vlastních zdrojů. 

Zastupitelé vzali na vědomí informace starosty obce o 

výstavbě chodníků i o kanalizaci. Zastupitelé schválili 

uzavření smlouvy ze Státního fondu životního 

prostředí, Zástavní smlouvu a pověřili starostu obce k 

podpisu těchto smluv. 

Návrh usnesení č. 461/0914: Zastupitelstvo obce bere 

na vědomí informace o výstavbě chodníků a 

kanalizace v obci.   

Návrh usnesení č. 462/0914: Zastupitelstvo obce 

schvaluje uzavření Smlouvy č. 12131331 o poskytnutí 

podpory ze Státního fondu životního prostředí ČR, 

schvaluje Zástavní smlouvu č.12131331-Z  a  

pověřuje starostu obce  podpisem těchto smluv. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 462/0914 bylo schváleno. 

4. Zhodnocení volebního období 2010 - 2014 

Ing. Karel Eliáš předložil zastupitelům zhodnocení 

volebního období 2010-2014. Hodnocení je přílohou 

tohoto zápisu a bude zveřejněno i v Janovských listech 

3/2014. Zároveň uvedl, že jednotlivé výbory obce 

připravily samostatné zhodnocení, které bude rovněž 

zveřejněno. Zastupitelé vzali na vědomí zhodnocení 

volebního období 2010-2014. 

5.Různé 

Předseda TJ Tatran Janová pan Dušan Bazalka 

seznámil zastupitele s neuspokojivou finanční situací 

v TJ Tatran Janová a požádal zastupitele o finanční 

podporu. Karel Eliáš navrhl, aby podpora obce pro TJ 

Tatran byla řešena systémově a byly nastaveny 

podmínky, za kterých bude poskytována. V této 

souvislosti paní účetní Kotrlová navrhla zařazení 

odvětvového paragrafu pro sportovní činnost do návrhu 

rozpočtu pro rok 2015. Zastupitelstvo obce schválilo 

příspěvek TJ Tatran Janová ve výši 40 000 Kč. Dále 

byl pro TJ Tatran Janová schválen tradiční příspěvek 

ve výši 4 000 Kč na hudbu, která bude hrát při letošním 

„vodění barana“.  

Návrh usnesení č. 463/0914: Zastupitelstvo obce 

schvaluje finanční příspěvek TJ Tatran Janová ve výši 

40.000,- Kč a finanční příspěvek 4.000,- Kč na hudbu 

při „vodění barana“. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 463/0914 bylo schváleno. 

Starosta obce požádal zastupitele o schválení 

proplacení dovolené z roku 2013. Zastupitelé souhlasili 

s proplacením.  

Návrh usnesení č. 464/0914: Zastupitelstvo obce 

schvaluje proplacení dovolené z roku 2013  starostovi 

obce  Janu Machalcovi. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 464/0914 bylo schváleno. 

Michal Řepka upozornil na nevyhovující úzké vjezdy 

k obytným domům u hlavní cesty. Starosta obce uvedl, 

že projekt byl vypracován podle norem a podle 

podmínek získání dotace. V současné době již nelze nic 

měnit. Pan Řepka se dále dotazoval, zda a jak 

uvedenou situaci, včetně případných chodníků, řešit. 

Starosta obce uvedl, že příprava úpravy je dlouhodobá 
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obce Jana Machalce sepsáním smlouvy se Státním 

fondem dopravní infrastruktury 

Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 458/0814 bylo schváleno. 

4.  Různé 

Starosta obce informoval zastupitele, že obec obdržela 

petici občanů bydlících v tzv. ulici Revoluční. Občané 

v petici navrhovali vybudování chodníku u hlavní 

komunikace tam, kde dosud není. Starosta obce uvedl, že 

v rámci opravy komunikace Ústí-Hovězí probíhá pouze 

oprava chodníků u hlavní cesty. S budováním nových 

chodníků se nepočítalo. Zastupitelé probírali možnosti 

vybudováním nového chodníku. Doporučili však vyčkat 

na dokončení v současnosti probíhající opravy 

komunikace Ústí-Hovězí. 

 

ZÁPIS 52. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

 

1. Zahájení: 

Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 17,00 hod. 

Starosta obce přivítal přítomné členy zastupitelstva a 

hosty.  Na zasedání zastupitelstva bylo přítomno osm 

členů zastupitelstva, které je tímto usnášeníschopné. 

Nepřítomna a omluvena Michaela Petřeková DiS. 

Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 

ověřovateli jmenování Ing. Karel Eliáš a Josef Pončík.  

Program jednání zastupitelé obdrželi v termínu před 

zasedáním zastupitelstva. Starosta obce požádal doplnění 

programu o jeden bod. 

 Žádost o opravu komunikace 

Zastupitelé s předloženým a doplněným programem 

jednání souhlasili. 

Návrh usnesení: 459/0914: Zastupitelstvo obce 

schvaluje předložený a doplněný program jednání. 

Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 459/0914 bylo schváleno. 

2. Rozpočtové opatření č. 11 

Předložený návrh rozpočtového opatření byl po diskuzi a 

úpravě zastupiteli jednohlasně schválen. 

Rozpočtové opatření č. 11 je přílohou tohoto zápisu.  

Návrh usnesení: 460/0914 Zastupitelstvo obce 

schvaluje Rozpočtové opatření č. 11 

Hlasování: Pro: 8,  proti:0, zdržel se:0 

Usnesení č. 460/0914 bylo schváleno 

3. Informace k výstavbě – chodníky, kanalizace 

Starosta obce informoval zastupitele o výstavbě 

chodníků, která je z 90% hotova. Zbývá dokončit sjezdy, 

které budou zhotoveny poté, co zde bude vybudována 

kanalizace. Vše by mělo být dokončeno do konce října. 

Zároveň starosta obce seznámil zastupitele s 

financováním a proplácením této akce. 

Starosta obce seznámil zastupitele také s průběhem prací 

na výstavbě kanalizační sítě. Uvedl, že tato akce probíhá 

podle plánu. Obec Janová obdržela Smlouvu č. 

12131331 o poskytnutí podpory ze Státního fondu 

životního prostředí ČR na úročenou zápůjčku ve výši 4 

924 118 Kč, určenou výhradně na akci Kanalizace obce 

Janová, která je součástí financování. Součástí této 

smlouvy je Zástavní smlouva č. 12131331-Z. Po 

 



  

ZHODNOCENÍ VOLEBNÍHO OBDOBÍ 

2010 – 2014 
   V roce 2010 přijali nově zvolení zastupitelé na svém 

druhém zasedání „volební program 2010-2014“. V něm si 

předsevzali, kterými záměry by se mělo nové vedení obce 

zabývat. Jednotlivé body byly rozděleny do tří 

tematických okruhů: investiční akce, školství, kultura, 

sport a správa obce – obecní úřad. Tento program můžete 

nalézt např. v Janovských listech 4/2010 na webových 

stránkách obce.  

Investiční akce  

   Obec pokračovala v přípravě na budování kanalizační 

sítě. Tato investiční akce se připravovala prakticky celé 

toto volební období. Celá příprava se protahovala 

především díky byrokratickým postupům při získávání 

dotace. Trpělivost se však vyplatila a tak má v současné 

době obec celou tuto akci finančně zajištěnou. Samotná 

realizace byla zahájena 1. 8. 2014. Termín dokončení je 

31. 8. 2015. V rámci akce bude také vybudována 

vodovodní přípojka na Hradištěk. Zastupitelé se 

v programu zavázali k opravě stávajících (Hořansko) a 

dobudování chybějících (Řečiska II) komunikací. Tato část 

programu, bohužel, zůstala nesplněna a to především díky 

tomu, že s opravou počítalo až po vybudování kanalizace. 

Závazek se tak přesouvá do dalšího volebního období.  

   Co se však podařilo nad plán, byla rekonstrukce budovy 

OÚ a školy. Obě budovy získaly nový „kabát“, ve škole 

proběhla modernizace kuchyně a došlo k výměně 

osvětlení. Výměna veřejného osvětlení, započatá 

v minulém volebním období, byla dokončena a v celé obci 

se dnes svítí úspornými LED světly. Díky této investiční 

akci, na jejíž významnou část se podařilo získat dotaci, 

uspoří obec značné finanční prostředky. Jen v prvním roce 

po dokončení činila úspora cca 100 tis. Kč. Janová se 

v době dokončení stala jedinou obcí na Horním Vsacku a v 

nejbližším okolí, která byla osvětlena nízkoenergetickými 

LED svítilnami.  

   Také díky dobré zkušenosti s touto výměnou starých 

výbojkových světel za nové úsporné LED světla, rozhodli 

zastupitelé o výměně osvětlení ve sportovní hale. Zde 

instalovaná výbojková světla tvořila velkou část výdajů na 

provoz. Když se k tomu přidala skutečnost, že se část 

výbojek „odebrala do věčných lovišť“ a k výměně by 

stejně muselo dojít, bylo rozhodnuto nevyměňovat 

výbojkové zářivky, ale rovnou pořídit nové, mnohem 

úspornější. Také zde obec do budoucna, vzhledem 

k dlouhé životnosti LED světel, ušetří nemalé finanční 

prostředky.  

   Zastupitelé poměrně dlouho zvažovali, zda a kde 

vybudovat dětské hřiště. Nakonec byl, především z důvodů 

nedostatku jiné vhodné lokality, vybrán pozemek u hlavní 

cesty, kde bylo dětské hřiště vybudováno. Také tato 

investice byla pokryta z velké části dotací. Po dokončení 

stavby řada občanů přijala stavbu se smíšenými pocity. 

Ale následné měsíce, kdy bylo hřiště plné dětí, které si je 

oblíbili, bylo potvrzením, že rozhodnutí bylo správné. 

   Další závazek, který si zastupitelé předsevzali, bylo 

dokončení změny územního plánu tak, aby došlo k další 

možnosti výstavby rodinných domků. Tento úkol se také 

podařilo splnit a v červenci tak zastupitelé mohli schválit 

prodej dvou stavebních pozemků v lokalitě Kúta. V obci 

tak může dojít k další výstavbě. 
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záležitost. Panu Řepkovi bylo doporučeno podat 

písemnou žádost, aby se touto záležitostí zabývalo nově 

zvolené zastupitelstvo při dalších investičních akcích. 

 

ZPRÁVA Z ČINNOSTI KONTROLNÍHO 

VÝBORU 
   Funkce kontrolního výboru je, jak už sám název 

napovídá, především funkce kontrolní. Jeho úkolem je 

především kontrolovat práci zastupitelstva a dodržování 

zákonů, vyhlášek a předpisů. Ve volebním období 2010-

2014 pracoval kontrolní výbor ve složení: Jana Halašová, 

Lenka Filgasová, Dalibor Bartík, Aleš Olšák a Karel 

Eliáš. Kromě problémů kterým se jednotliví členové 

věnovali v rámci svých kompetencí, se sešel na celkem 

pěti jednáních, z kterých byl pořízen zápis. Tento zápis je 

zveřejňován na webových stránkách obce. 

   Na svých jednáních se zabýval především kontrolou 

plnění usnesení zastupitelstva. K dalším problémům, 

kterými se zabýval celé čtyřleté období, bylo hospodaření 

sportovní haly, lesní hospodářství (výběrové řízení na 

prodej dřeva) a rovněž sledoval docházku zastupitelů a 

členů jednotlivých výborů.  Mezi další témata, kterým se 

věnoval, patřilo znečištění veřejných prostranství v obci, 

dodržování vyhlášky o volném pohybu psů, dopravní 

značení v obci, úklid veřejných prostranství (okolí 

autobusové a vlakové zastávky, u Jednoty apod.), přesun 

prodeje zeleniny na parkoviště u sportovní haly, 

preventivní namátkové dechové zkoušky u zaměstnanců 

obce a další témata.  

         Ing. Karel Eliáš, předseda kontrolního výboru 

 

ZPRÁVA KULTURNĚ-SPORTOVNÍHO 

VÝBORU 
   Sportovně- kulturní výbor vznikl za účelem podpory 

místních složek (především těch menších) a vzájemné 

spolupráce. Z toho důvodu také vybíral členy z jejich řad: 

Jaroslav Šimčík – myslivci, Jaroslav Petřek – včelaři, 

Zdenka Chudějová – turisti a akční, nápaditý člověk 

každým coulem, Karel Trlica – hasiči, Michaela 

Petřeková – Sdružení janovských rodičů a současně 

zastupitelka a předsedkyně sportovně kulturního výboru. 

   Výbor se setkával dle potřeby a v době internetu, 

telefonu jsme komunikovali převážně tímto způsobem, 

který vyhovuje naprosto všem a plní stejný účel jako 

osobní setkání. Zápisy ze schůzí jsou na webových 

stránkách obce Janová. 

   Cíl sportovně kulturního výboru byl naplněn, přispěli 

tomu zajisté i okolnosti a ten správný čas, kdy se ve všech 

složkách postupně probouzel duch nápaditosti, chtít se 

veřejně prezentovat v nejlepším světle, přilákat do svých 

řad nové tváře a především se zde našli lidé, kteří toto 

všechno byli ochotni dělat. 
Děkuji za čas a práci všem členům sportovně kulturního 

výboru. 
Za sportovně kulturní výbor Michaela Petřeková DiS., 

předsedkyně výboru 

 



  

ZA VYLUŠTĚNOU KŘÍŽOVKU NYNÍ 

KRÁSNÝ HRNÍČEK 
   V janovských listech již léta vychází pro čtenáře 

křížovky s tajenkou. Tajenky vycházejí přibližně 

poslední dva roky ze života obce, z její historie. Úspěšní 

a vylosovaní luštitelé byli doposud odměňováni za svůj 

um zvonečkem s motivem janovské zvonice. 

Nově budou vylosovaní luštitelé dostávat odměnou 

krásný keramický hrníček, který bude i nadále ozdoben 

motivem zvonice. Nově můžou luštitelé posílat 

        

t

Školství, kultura, sport 

   Od otevření sportovní haly se obec snaží o co možná 

nejefektivnější využití sportovní haly. Hala je využívána 

především v zimním období, kdy je nutné si termíny 

rezervovat v předstihu. Hala se stala zázemím zejména 

pro vyznavače badmintonu, ale i jiné sporty zde našly 

své uplatnění - zejména fotbal a volejbal. Obec je 

spolupořadatelem řady sportovních turnajů (zejména ve 

volejbale), kterých se účastní řada obyvatel obce. Na 

konci loňského roku uspořádala (rovněž s podporou 

obce) místní TJ Tatran Janová velmi úspěšný I. ročník 

janovských sportovních her.  

   Na začátku tohoto volebního období byl ustaven výbor 

obce pro kulturu a sport, v kterém jsou zastoupeny místní 

spolky. Obec se snaží tato místní sdružení a spolky 

aktivně podporovat.  Řada akcí se koná s přímou 

podporou obce. Iniciativa ke konání akcí vychází 

většinou od jednotlivců nebo skupin občanů, které však 

v obci nacházejí ochotného partnera, snažící se tyto 

iniciativy vždy podpořit. Je potěšitelné, že jednotlivec 

nebo skupina občanů vymyslí akci, která se pak začne 

realizovat. To se v minulosti nestávalo. Občané chtějí, 

aby obec žila, a to je jenom dobře. Je dobré mít v obci 

zdravé jádro občanů, kteří sebou strhnou i ty méně 

aktivní. Poděkování tak patří všem občanům, kteří se na 

těchto akcích podílejí. Obec všechny takce podporuje a 

dává jim zelenou, dle možností se snaží přispívat i 

finanční podporou činnosti pro všechny občany.  

Správa obce – obecní úřad 

   Obec se snažila celé volební období aktivně využívat 

různých dotačních titulů. Z Programu na rozvoj venkova 

byla nakoupena lesní technika, která je velkým přínosem 

zejména při zimní údržbě. Z tohoto programu bylo také 

financováno zpracování nového územního plánu obce. 

Z programu LEADER prostřednictvím MAS Valašsko - 

Horní Vsacko byla provedena rekonstrukce vestibulu 

budovy OÚ.  Z operačního programu Životní prostředí 

na titul podpora realizace úspor energie a využití 

odpadního tepla byla čerpána dotace na zateplení budovy 

OÚ a školy. Z operačního programu Životní prostředí je 

také financováno budování kanalizace v obci, kde je 

využívána bezúročná půjčka ze SFŽP. Rovněž 

rekonstrukce chodníků, která proběhla v rámci oprav 

komunikace Ústí - Hovězí, byla realizována díky 

dotačnímu titulu, tentokrát ze státního fondu dopravní 

infrastruktury. A konečně z již výše zmíněného 

programu LEADER byla financována zmiňovaná 

rekonstrukce osvětlení v obci, která přinesla obci velké 

úspory ve výdajích na elektrickou energii. Obec tak za 

poslední 4 roky získala dotace na investiční akce za více 

než 50 mil. Kč (2011 – 921 tis. Kč, 2012 – 495 tis. Kč, 

2013 – 3 003 tis. Kč, 2014 – 45 630 tis. Kč) z toho na 

kanalizaci připadá 41 mil. Kč. 

   Obec aktivně využívala nabídek ÚP zaměstnávat 

sezónní pracovníky na veřejně prospěšné práce a tím 

umožnila nezaměstnaným občanům více pracovat pro 

obec.  

   Obec podporuje třídění odpadů. Pytle na tyto odpady 

mají občané stále zdarma, což není všude samozřejmostí. 

Díky nabídce firmy Veselý grunt mají občané možnost 

třídit také biologický odpad. Po obci jsou rozmístěny 

kontejnery, kde můžou občané tento druh odpadu 

odkládat. 

 

V tomto volebním období se obec snažila více zkulturnit 

veřejné prostranství. Vznikly tak květinové záhony u 

autobusové zastávky a také předzahrádka u budovy OÚ 

doznala vylepšení. Rovněž byly renovovány lavičky 

v obci. Pro lepší informovanost občanů byly instalovány 

nové vitríny.  

   Vzhledem k tomu, že Ředitelství silnic Zlínského kraje 

plánuje celkovou rekonstrukci mostu přes Bečvu, bylo 

dosaženo alespoň částečné opravy povrchu, který již byl 

v havarijním stavu. Zcela nově byl však vybudován jiný 

most a to v Hořansku „u Březovjáků“. Tento most byl 

poničen tak, že obci nezbývalo než vybudovat mostek 

zcela nový. 

   V roce 2013 proběhlo vyčištění Hořanského potoka. 

Obec usilovala o jeho vyčištění dlouhé roky. Teprve loni 

však vlastník, Lesy ČR, vyslyšel opakované žádosti obce 

a konečně přistoupil k této, tolik potřebné, investici. 

   V roce 2011 proběhl výlov v revitalizační nádrži, při 

kterém se zjistilo složení rybí obsádky. Její výstavba 

byla hrazena z revitalizačních prostředků a obec s ní tak 

nemohla do roku 2014 volně nakládat (prodat či 

pronajmout). Na konci letošního roku zároveň končí 

smlouva současnému správci. Nově zvolení zastupitelé 

tak budou řešit co dál s touto nádrží.  

   Byly modernizovány webové stránky obce, které jsou 

nyní přehlednější a přináší občanům řadu užitečných 

informací. Nyní je to například rubrika, která se věnuje 

pouze budování kanalizace v obci a přináší aktuální 

informace z této oblasti.  

   Počet zasedání současného zastupitelstva vysoko 

překračuje počty zasedání, která měla minulá 

zastupitelstva. Bylo to dáno především vysokým počtem 

investičních akcí, které v tomto volebním období 

proběhly a s tím samozřejmě související schvalování 

potřebných dokumentů. Kromě pravidelných měsíčních 

zasedání probíhala i mimořádná zasedání, kdy se 

přijímala rozhodnutí, která nesnesla odkladu. 

           Obec Janová 

 

 



  

tajenky s celým jménem a adresou na email: 

janovske.listy@email.cz.  

  text a foto: Radomír Dolanský 

 

PODĚKOVÁNÍ 
   Občané Janové si už zvykli na květný miniparčík u 

křižovatky s hlavní cestou. I v letošním roce zde zkrášlily 

květy tento kousek obce díky manželům Iloně a 

Jaroslavovi Tomancovým. 

Letos Tomancovi upravili i kousek pozemku před 

obecním úřadem a barevnost středu obce se tím jen 

umocnila. Dědečkovi a babičce pomáhala ze všech sil 

tvořit květinkovou zahrádku vnučka Terezka. 

   Obec, ale i Janovské listy a zcela jistě řada spoluobčanů 

manželům Tomancovým za tuto ušlechtilou práci při 

každoročním zkrášlování obce děkují. 

text: Radomír Dolanský, foto: Jaroslav Tomanec, st. 

DEKTRANS & SERVICES, s.r.o. Janová, Industrial 

–  automation Pavel Pisklák, Estetické centrum Dita 

Marcinová, pí. Jana Kotrlová – Potraviny Janová, 

Pila Karel Solanský, manželé Daniela a Josef 

Mikulcovi, manželé Kamila a Milan Kopečtí, manželé 

Andrea a Radek Halašovi, p. Ivo Šimčík, p. Petr 

Olšák a finanční podporu dále přislíbili OÚ Janová a 

Kavárna ZZJM Janová. Všem sponzorům srdečně 

děkujeme. 

   O zahájení prodeje a prodejních místech budete včas 

informováni. Výtěžek akce bude použit na pomůcky a 

vybavení Mateřské školy Janová dle domluvy, 

pravděpodobně do konce tohoto kalendářního roku. 

   Podpořte nás i Vy zakoupením našeho kalendáře. 

Předem Vám děkujeme. 

        text: Daniela Mikulcová. Mgr. Tereza Škývarová 

 

INFORMACE K BUDOVÁNÍ 

KANALIZACE 
   V úterý 16. září proběhla v kavárně ZZJM veřejná 

schůze, jejímž tématem bylo právě probíhající budování 

kanalizační sítě v naší obci. Na dotazy občanů 

odpovídali zástupci obce, zhotovitele fa Mobiko plus, 

technického dozoru a projektanta přípojek. Z informací, 

které zde zazněly, jsem připravil souhrn doplněný 

dalšími důležitými informacemi k této stavbě. 

   Stavba kanalizace byla zahájena 14. 8. 2014 a její 

ukončení bude 31. 8. 2015. Po jejím ukončení bude 

následovat cca asi 2,5 měsíční období zkoušek a 

schvalování. Občané se tedy budou moci začít 

připojovat ke kanalizační síti v listopadu 2015. Přípojku 

si ale můžou předchystat ještě během výstavby 

kanalizace. Odhadovaná doba životnosti kanalizace je 

min. 50 let, přičemž záruka od zhotovitele je 60 měsíců 

od předání díla obci. 

   Projekt stavby kanalizace řeší vybudování kanalizační 

sítě v obci, její připojení na čističku ve Vsetíně a 

vybudování šachtiček na pozemku jednotlivých majitelů 

nemovitostí. Tento projekt prošel standardním 

stavebním řízením a má tedy všechna potřebná vyjádření 

dotčených úřadů a organizací (plyn, voda, telefon, 

apod.). Občané před zhruba čtyřmi lety podepisovali 

souhlas se vstupem na pozemek, který byl nutný k tomu, 

aby mohlo být stavební povolení vydáno a šachtičky na 

jejich pozemcích vybudovány. Šachtičky mají průměr 

40 cm s možností regulace výšky a osy připojení. 

Zhotovitel je nyní umisťuje na úrovni terénu, ale je 

možné posunout je směrem nahoru nebo dolů. Ke 

kanalizaci se budou moci připojit i vlastníci parcel, kteří 

získali stavební povolení po roce 2010 a nejsou zahrnuti 

v projektu Kanalizace obce Janová. K vyřízení potřebné 

TD by měli urychleně kontaktovat OÚ. Komunikace, 

které byly poškozeny budováním kanalizace, budou 

uvedeny do původního stavu. Nebude však opravena 

celá komunikace, ale po zhutnění bude vyasfaltována 

pouze vyfrézovaná část. 

V současné době jsou dokončovány podklady pro 

stavební přípojky jednotlivých majitelů nemovitostí. 

Zástupci projektanta přípojek navštěvují občany a 

domlouvají s nimi konkrétní připojení ke kanalizační 

DĚTI PŘIPRAVUJÍ KALENDÁŘ NA 

ROK 2015 
    
Blíží se konec roku a začátek roku nového. To mimo 

jiné znamená začít se poohlížet po vhodném kalendáři, 

který by nám po celý další rok připomínal události 

všední i sváteční. Nabídka je v poslední době velmi 

pestrá.  

   Letos by ale vaše volba mohla být jasná, a to, koupit si 

kalendář místních školkáčků. Podpoříte nejen jejich 

snahu stát se uznávanými umělci na poli výtvarném, ale 

také snahu jejich rodičů o získání co možná nejvyšší 

finanční částky na podporu činnosti MŠ. 

   Z iniciativy rodičů dětí, které navštěvují místní 

mateřskou školu, za podpory vedení ZŠ a učitelek MŠ, 

vzniká v těchto dnech v naší školce jedinečné dílo. Děti 

se doma i ve školce proměňují v malé umělce a pomocí 

pastelek, barev a štětců se snaží o co nejkrásnější 

ztvárnění světa kolem nás tak, aby nám svými obrázky 

ten příští rok co nejvíc zpříjemnily. 

Naše představa je vytvořit dvoutýdenní stolní kalendář s 

výtvory našich dětiček. V současné době máme zcela 

pokryty finanční náklady na výrobu kalendářů. Finanční 

částkou nás podpořili: BSTS Fire & Security, s.r.o. 

Zlín, Veselý grunt, s.r.o. Janová, p. Pavel Bambuch, 

DNK stavební společnost, s.r.o. Nový Hrozenkov, 
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síti. Přípojky vedou od odpadního potrubí domů do 

šachtiček vybudovaných na hranici pozemků stavebníků. 

Tyto přípojky nejsou součástí stavby kanalizace a budou 

realizovány samotnými majiteli domů. Do přípojek nesmí 

zaúsťovat dešťová voda. Obec Janová se rozhodla 

pomoci s jejich realizací vyřízením stavebních povolení. 

Stavebníci si tak budou vydaná stavební povolení 

vyzvedávat na obci. Žádosti o stavební povolení na 

přípojky se budou podávat hromadně (po cca 30 

najednou) a první povolení by měla být vydána koncem 

tohoto roku. Jejich platnost (doba, kdy se musí začít se 

stavbou přípojky) je 2 roky. Cena za technický projekt 

nutný k stavebnímu povolení je 2500 Kč, přičemž 40 % 

(1 000 Kč) bude hradit obec. Zbytek zaplatí stavebník, 

stejně jako náklady na vybudování přípojky. Obec zajistí 

rovněž množstevní slevu na materiál. 

   Vždy v pátek dostává obec od zhotovitele plán prací na 

následující týden. Ten se doplňuje upřesňující informací, 

kde se bude pracovat. Tento plán prací se následně 

zveřejňuje na webových stránkách obce a ve vývěsce u 

OÚ. Současný stav: dokončeny jsou práce u hlavní cesty 

na tzv. ulici Revoluční. V současné době byly zahájeny 

práce na Řečiskách u bývalého dětského hřiště. Jedna 

stavební četa postupuje směrem na Řečiska II. Po 

dokončení prací na ulici Revoluční zahájila tato pracovní 

četa práce na Řečiskách. Postupují od bývalého dětského 

hřiště směrem ke křižovatce „u Orságů“. Dne 10. října 

budou zahájeny práce v Hořansku. Zde bude nasazena 

třetí stavební četa, která začne postupovat od poslední 

šachty u č.p. 36 (Výkrutovi) směrem dolů do obce. Tomu 

bude předcházet frézování komunikace od 26. září. 

Stavební práce budou probíhat i přes zimu, pokud to 

počasí dovolí. Tedy pokud teplota neklesne pod -5 ºC. 

Zhotovitel bude pracovat i v neděli, kdy mu vyhláška 

umožňuje používat stroje v době od 9:00 - 13:00. 

   Pokud budou mít občané jakékoliv dotazy či 

připomínky k této stavbě, mohou přímo kontaktovat 

odpovědné pracovníky a to buď telefonicky, nebo je 

navštívit v jejich „hlavním stanu“ v klubovně za základní 

školou. Všechny důležité informace budou rovněž 

zveřejněny na webových stránkách obce: : 

http://www.janova.cz/cz/_-kanalizace- Zde jsou také 

zveřejněny plány kanalizace jednotlivých částí obce. 

V případě jakýchkoliv dotazů či připomínek mohou 

občané kontaktovat: 

Obec Janová 
Jan Machalec, tel.: 571 434 140, mobil: 603 179 830 

Technický dozor investora, Sdružení IDB 
pondělí, pátek - Ing. Ivo Hradil, mobil: 603 570 730 

úterý, středa, čtvrtek - Zbigněv Raszka, mobil: 602 308 

834  

Zhotovitel fa Mobiko plus a.s. 
Oldřich Bury, hlavní stavbyvedoucí, mobil: 603 446 053 

Vypracování projektu na kanalizační přípojky 
Jaroslav Bůček, mobil: 731 417 896 

           text: Ing. Karel Eliáš 

MYSLIVECKÝ VÝLET 
Letošní myslivecký výlet měl poněkud jinou podobu než 

ty předchozí. Začal až v podvečer a byl víceméně 

koncipován jako taneční zábava. A dokonce i hudebním 

zaměřením byl odlišný. Letos zahrály k tanci a poslechu  

dvě rockové skupiny. Takže po mnoha letech se do 

Janové vrátil rock a živější hudební prožitek. 

   To samozřejmě přilákalo k tanci a poslechu řadu 

návštěvníků, kteří na myslivecké výlety jinak nechodí. 

Což je určitě potěšitelné. Myslivci tímto výběrem opět 

rozšířili spektrum společenské zábavy v obci. 

Různorodost nabídky je zárukou zájmu různých 

věkových kategorií. 

   Samozřejmě, že klasikou Mysliveckého sdružení 

Janová - Ústí zůstala nabídka specialit kuchyně. Ta snad 

rozhodovala především u těch, kteří rockové muzice až 

tak neholdují, zato srnčímu guláši nebo pečenému 

divočákovi odolat nedokážou. Celkově tak byl 

myslivecký výlet v Janové opět s visačkou kvality a 

spokojenosti. 

text: Radomír Dolanský, foto zaslal: Josef Mikulenčák 

 

 

 

http://www.janova.cz/cz/_-kanalizace-


  

a hnutí. Počet mandátů (členů) jedné strany v 

zastupitelstvu  vychází z celkového počtu hlasů, které 

volební strana obdrží.  Označí-li volič křížkem celou 

volební stranu v rámečku u jejího názvu, obdrží 

všichni kandidáti této strany po jednom hlasu a strana 

obdrží tolik hlasů, kolik má na své listině kandidátů.  

   Zaškrtne-li volič jednotlivé kandidáty z různých 

stran v rámečcích před jejich jmény, obdrží tito 

kandidáti jeden hlas (tzv. preferenční hlasy) a každá 

strana tolik hlasů, kolik jejích kandidátů bylo 

označeno. Zbytek hlasů do celkového počtu  pak 

obdrží volební strana, kterou volič dále označil 

v rámečku u jejího názvu. 

   Strana, která chce mít svoje kandidáty v 

zastupitelstvu, musí získat minimálně 5% hlasů 

z celkového počtu platných hlasů. Může se stát, že 

kandidát, který jako jednotlivec obdrží nejvíce hlasů ze 

všech kandidátů všech volebních stran, nemusí být do 

zastupitelstva zvolen, pokud jeho strana jako celek 

nedostane potřebných 5% hlasů. Čím více hlasů 

strana obdrží, tím více míst v zastupitelstvu získá. 

 

PŘÍKLADY JAK VOLIT 
   Poněvadž v Janové budou voliči vybírat ze dvou 

sdružení, uvedeme zde příklady možností takové 

volby. V Janové se volí do devítičlenného 

zastupitelstva, volič tedy disponuje maximálně devíti 

hlasy. 

Příklad 1:  
Volič označí křížkem pouze sdružení A v rámečku 

před názvem sdružení. Sdružení A obdrží celkem 9 

hlasů a každý její kandidát po jednom hlasu. Sdružení 

B neobdrží žádný hlas. 

Příklad 2: 
Volič označí křížkem sdružení A v rámečku před 

názvem sdružení, současně označí ve sdružení B 

křížkem v rámečku před jmény dva kandidáty. 

Sdružení A obdrží celkem 7 hlasů (sníženo o počet 

kandidátů označených v jiném sdružení), její 

kandidáti na 1. – 7. místě po jednom hlasu (8. a 9. 

kandidát nedostanou žádné hlasy, protože ty dal volič 

kandidátům z jiného sdružení), sdružení B obdrží 

celkem 2 hlasy a její označení kandidáti po jednom 

hlasu. 

Příklad 3: 
Volič označí na kandidátní listině sdružení A 

v rámečku před jmény 3 kandidáty, na kandidátní 

listině sdružení B v rámečku před jmény 4 kandidáty. 

Sdružení A obdrží celkem 3 hlasy a každý její 

označený kandidát po jednom hlasu, sdružení B obdrží 

celkem 4 hlasy a každý její označený kandidát po 

jednom hlasu. Označí-li takto volič více než 9 

kandidátů, je jeho volební lístek neplatný. Neplatný 

volební lístek je i v případě, že volič označí současně 

dvě sdružení (v rámečku před názvem sdružení). 

Příklad 4: 
Volič označí křížkem sdružení B v rámečku před 

názvem sdružení a dále označí křížky některé 

kandidáty tohoto sdružení B, které chce upřednostnit. 

Sdružení B obdrží celkem 9 hlasů, k přednostnímu 

označení kandidátů se nepřihlíží. 

      sestavil: Radomír Dolanský 

VOLBY DO ZASTUPITELSTEV A 

JEJICH ZÁLUDNOSTI 
   Již dlouhá léta politici kritizují nedokonalosti zákona o 

volbách do zastupitelstev obcí. Je to však podobně jako 

s povodněmi. Když přijdou, stát slibuje miliony, jak je po 

nich, všechno je zapomenuto. Proto se ani nedokonalý 

volební zákon za celé čtvrtstoletí nezměnil. 

   Volební zákon do zastupitelstev měst a obcí je 

z určitého hlediska nedemokratický, poněvadž 

v některých případech umožňuje obejít vůli voličů, což 

by měl být základní kámen svobodných voleb. Umožňuje 

řadu variant volby i povolebního uspořádání kandidátů, 

čímž se stává zbytečně složitým a nepřehledným.  

Například strana nebo sdružení, oproti zákonu o 

volbách do Parlamentu ČR, nemusí brát ohled na 

preference voličů, pokud se takto kandidáti 

dohodnou. Pak se může stát, že se do čela kandidátky 

dostane kandidát třeba i s nejnižším počtem hlasů 

z dané strany či sdružení. Jaké machinace umožňuje 

tento volební zákon, dovozuje povolební situace ve 

Vsetíně v roce 2010, kdy nejvíce preferenčních hlasů 

obdržel Jiří Čunek, ale do křesla starosty usedla Iveta 

Táborská.  

   Proti těmto, ne zrovna demokratickým, politickým 

hrám nabízí čím dál větší počet obcí možnost volit 

jednotlivce, nikoliv strany či sdružení. Pro kandidáty je to 

určitě náročnější nést na trh vlastní kůži nežli být jen 

součástí stranického kolektivu, ale pro občany je tento 

způsob mnohem průhlednější a adresnější. Proto se také 

tento systém šíří i na Valašsku. V regionu Valašska takto 

budou občané volit například v Hošťálkové, Jarcové, 

Stříteži, Kateřinicích nebo Velké Lhotě. Tuto volební 

tradici letos v Ústí u Vsetína mezi jednotlivci porušila 

stranická kandidátka ČSSD. 

 

VOLEBNÍ SYSTÉM 
   Volební systém komunálních voleb (tak, jak se bude 

volit i v Janové) je založen na většinové volbě stran 
 

 



  

VOLEBNÍ PROGRAM SDRUŽENÍ 

JANOVÁ 2014 
 

Kdo jsme: 
Sdružení Janová 2014 vzniklo s Vaší podporou v polovině roku 2014. Hlavním cílem proč 

kandidovat byl důvod, že v naší obci bylo pouze jedno kandidátní sdružení a nám není 

lhostejné dění okolo nás. Občané by měli mít na výběr, koho si zvolit a mít tak šanci něco 

změnit. Proto jsme se rozhodli kandidovat do místního zastupitelstva a mít tak možnost udělat 

pro obec víc, než jsme doposud očekávali od našich zastupitelů. 

Naše sdružení není svázáno s žádnou politickou stranou a je otevřené všem obyvatelům obce 

Janová, kteří si přejí změnu nejen ve vedení obce, ale především ve způsobu jejího řízení. 

Jsme přesvědčeni, že dokážeme zajistit občanům lepší podmínky pro spokojenější a klidnější 

život.  

 

Body volebního programu: 
 

Školství, kultura a sport 

 Úprava dětského hřiště za základní školou a jeho smysluplné využívání 

 Finanční podpora občanských aktivit v oblasti sportu, turistiky a kultury, jako například 

sportovní aktivity Džejmsovců, nebo manželů Chudějových, SDH a mysliveckého 

sdružení 

 Podpora Sdružení janovských rodičů 

 Zachování místní školky a školy 

 Spolupráce s TJ Janová na řádném využití sportovního areálu 

 Převzetí záštity nad aktivitami ředitele ZŠ a MŠ 

 Zajištění spoluúčasti na kulturních akcích 

 

Správa obce 

 Online přenosy ze schůzí zastupitelstva na webu obce a otevřené hospodaření obce 

 Aktivní využívání dotací EU zejména těch na rozvoj venkova 

 Neustálé rozšiřování péče o zeleň a novou účelnou výsadbu, úpravu travnatých ploch v 

obecním majetku, úklid v obci a budování míst pro odpočinek a využití volného času 

 Zvýšení podílu zapojení řadových občanů, odborníků do komisí při OÚ 

 V neposlední řadě bychom chtěli být důstojnou opozicí 

 

Investiční akce 

 Prioritou je po dokončení kanalizace revitalizace komunikací v obci, což samozřejmě 

nebude jednoduché z důvodu velkých investic do kanalizace 

 Vytvoření přechodu pro chodce na hlavní silnici u družstva, vzhledem k trvalému 

zvýšení počtu chodců v závislosti s provozem pálenice, sušárny ovoce, výrobny moštů a 

povidlárny 
 



  



  



  



  

nastokrát. Nejinak tomu bylo i v tomto roce. Ráno bylo 

sice počasí všelijaké, ale nakonec ukázalo všem, kdo se 

veselit chtěli, svoji vlídnější tvář. 

   Věrným souputníkem janovských hodů je dechová 

kapela Hověžanka, jak už název napovídá, muzika 

z Hovězí. Je velmi důležitým prvkem při hodovém veselí 

neboť spolu s maškarami přinášejí do domů radost a 

pozdravení. V tomto roce dorazila Hověžanka taktéž 

s novými tvářemi.  

   V minulosti byly hody oslavou plných sýpek a spižíren 

před nadcházející zimou. A právě díky této hojnosti 

přichází k chase a muzikantům paní domu s celou 

rodinou, obtěžkána tácy se sladkostmi, chlebíčky nebo 

jinými pochoutkami. Naopak pán domu u nás doma na 

Valašsku přináší v drtivé většině případů ku větší slávě 

hodů přípitek valašským nektarem. Sic třpytivě čirým, tak 

přece s modravým nádechem nezaměnitelné jemné vůně. 

   Jak se mění doba, mění se i lidé. Proto ne v každém 

domě otevřou se chase dveře dokořán. Řada lidí se uzavírá 

za zdmi svých domovů. Ale pořád existuje většina 

příbytků, kde by pro rodinu bylo katastrofou, pokud by 

nebyli pán a paní domu vytančeni, pokud by nemohli 

nabídnout své hodové pochoutky chase a muzikantům a i 

nějaký ten groš nemohli hodit do kasičky.  

   Opravdu hezké chvíle nastávají u domů zcela nových 

spoluobčanů, kteří se navíc přistěhovali z měst, takže 

mnohdy o hodech a zvycích na vesnici bez kostela nic 

neví. Ale pokud jim nevadí pospolitost a družnost, je 

najednou u domu smíchu a dobré nálady habaděj. Chasa 

novousedlíkům popřála, aby se jim v obci líbilo a 

pokračovala s roznášením veselí do dalších domů. 

Samozřejmě hladový a žíznivý poutník může nabýt 

dojmu, že být členem chasy nebo hodovým muzikantem 

je hotové terno. Být však deset hodin na nohou,  

POZVÁNKA NA AKCE SDRUŽENÍ 

JANOVSKÝCH RODIČŮ 
   Bude-li vhodné počasí, pozvou janovští rodiče společně 

se základní školou v říjnu děti do pohádkového lesa. 

V listopadu se uskuteční již tradiční Svatomartinská 

vycházka s lampiony. Koník Filuta paní Svobodové 

naštěstí ještě neodešel do koňského důchodu, a tak Martin 

nebude muset pěšky, ale přijede na koni. Závěr procházky 

bude taktéž klasický se špekáčky, čajem a svařákem na 

školním hřišti. 

   Tradiční vánoční jarmark se uskuteční 5. 12. 2014 

s vystoupením dětí, rozsvěcením stromečku a ohňostrojem 

na závěr. Samozřejmě, že bude taktéž probíhat prodej 

výrobků dětí, jehož výtěžek půjde na podporu školy a 

školky. Tato akce proběhne ve spolupráci SJR, obce, školy 

a školky. 

   V příštím roce nás čeká opět tříkrálová sbírka ve 

spolupráci s Charitou Vsetín. Zájemci o tříkrálové 

koledníky se můžou hlásit již nyní. Odměnou pro ně bývá 

zpravidla pohádka v kině Vatra. 

   V únoru, konkrétně 21. 2. 2015 čeká děti i dospělé 

největší akce roku. Napřed pro děti karneval a večer pro 

rodiče a další hosty papučový bál. Konkrétní informace se 

vždy včas dozvíte před každou akcí. 

Za SJR předsedkyně Michaela Petřeková, DiS. 

 

 HODY ANEB VODĚNÍ BARANA 
Letos pořádali hody sportovci TJ Tatran Janová. Jejich 

zlatým pokladem je sportovně založená a především 

humoristicky laděná skupina Džejmsovci, která, co se týká 

dobré nálady, působí jako spouštěč řetězové reakce. Je to 

exploze humoru a tance. Když si k sobě přizvou své věrné 

přátele, hody jsou slunečné, i kdyby bylo zataženo 
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zahrnuje, bylo všude čisto, zastřihnuté trávníky, 

upravené chodníky a vše mělo své místo. 

   Ale to už nás přišel přivítat sám pan František Holčák, 

úspěšný trenér, manažer, chovatel a majitel firmy 

Valencio v jedné osobě. A proč právě Valencio, nám 

vysvětlil hned v úvodu. Název vznikl na počest 

legendárního koně Valencia, odchovaného ve 

velkokarlovických dostihových stájích, který se stal 

vítězem Velké pardubické steeplechase v roce 1986 a 

rovněž se vyznamenal při Liverpoolské Velké národní, 

kdy jako jediný český kůň doběhl do cíle v celé historii 

tohoto náročného světového dostihu. 

   To, že nás očekával, a po celou dobu prohlídky 

doprovázel pan Holčák, nebylo samozřejmostí, ale stalo 

se tak trochu díky jeho dlouholeté spolupráci a přátelství 

s panem Jarkem Tomancem, který spolu s manžely 

Chudějovými tuto návštěvu s Františkem Holčákem 

tančit nebo foukat do pokroucené mosazi a přinášet dobrou 

náladu, neodmítat pohoštění, je možná náročnější než 

okopat pole brambor. Ale dobrý pocit, že pospolitost a 

sousedské vztahy ve vesnici pořád ještě v určitém smyslu 

fungují, za to stojí. 

   Zatímco znavená chasa s muzikanty dorazila po sedmé 

hodině večerní k finální zastávce před kavárnou ZZJM, pro 

Janovany se teprve chystala hodová zábava. Nechyběla 

kachnička, dvoubarevné zelí, bramborový i kynutý 

knedlík… Prostě pochoutka. Pro řadu spoluobčanů hezký 

hodový den. Ať nás provází tato tradice i v dalších letech. 

Ať sportovce i hasiče neodradí sem tam zavřené dveře a 

nezájem nebo štrapáce se získáváním maškar. Je to kus 

veselé a krásné tradice Janové a za její udržení všem 

pořádajícím velké díky. 

     text a foto: Radomír Dolanský 

 

VÝLET ZA KONÍČKY DO FIRMY 

VALENCIO 
   Ve středu 16. června se janovští turisté a příznivci toulek 

za poznáním probudili do nádherného letního 

prázdninového rána. Mnozí z nich, zvláště děti, se na tento 

den velmi těšili, neboť podle kalendáře plánovaných 

turistických akcí, který sestavili manželé Chudějovi, 

připadl na tento termín zvláště hodnotný výlet. Jeho cílem 

byla návštěva tréninkové centrály a chovatelské stáje 

dostihových koní firmy Valencio Františka Holčáka ve 

Velkých Karlovicích. Firma, která je pojmem nejen ve 

valašském kraji, ale i v dostihovém světě, takže se 

očekával velký zájem účastníků. 

K zvýšení atraktivnosti celého výletu mělo přispět i to, že 

jeho protagonisté zvolili a nabídli tři možnosti, jak se 

dopravit do kýženého cíle. Pro ty zdatnější se nabízela 

možnost absolvovat cestu tam i zpět na kole po 

cyklostezce. Ti, kteří si netroufali zvládnout celou trasu 

 

šlapat do pedálů, mohli využít služeb Českých drah a do 

Karlovic přepravit sebe i kolo vlakem a zpět domů jet na 

kole. A třetí možnost, kterou využila většina seniorů a 

dětí, byla ta, že obě cesty mohli jet účastníci výletu 

vlakem. 

   Onoho středečního rána se ukázalo, že prvotní 

předpoklady velkého zájmu účastníků o tento výlet 

nebyly liché. Těch zdatnějších, odhodlaných absolvovat 

celou cestu na kole, přijelo na seřadiště celkem dvanáct. 

Našli se i jedinci, kteří si troufli vydat se na trasu na 

kolečkových bruslích. Zato na železniční zastávce se to 

jen hemžilo janovskými turisty s bicykly i bez nich. 

   Naštěstí byl do vlakové soupravy zařazen speciální 

vagon pro přepravu jízdních kol, takže všichni jsme se 

asi po hodině šťastně setkali na smluveném místě před 

restaurací U Muzea ve Velkých Karlovicích. 

   Až zde jsme mohli zjistit, že celkový počet je 

úctyhodných dvaasedmdesát výletníků. Odtud jsme se 

společně vydali k cíli našeho výletu do nedalekého 

areálu s atraktivním názvem Valencio. A že to nejsou 

jen tak ledajaké maštale, známé z dřívějších areálů JZD, 

ale moderní chovatelský a tréninkový komplex, jsme 

poznali hned u vstupní brány. Cedule s nápisem o 

zákazu vstupu do areálu bez doprovodu někoho z 

personálu naznačovala, že zde vládne přísná disciplína s 

nastavenými pravidly, kterým je nutno se podřídit. I přes 

tak rozsáhlé zemědělské a provozní plochy se spoustou 

zemědělské techniky, jež celý tento komplex 



  



  

domlouval. Jako správně vychovaní hosté jsme nepřišli 

na návštěvu s prázdnou, ale přinesli jsme koníčkům 

malou pozornost v podobě zásob mrkve a jablíček, z 

kterých měli radost jak ošetřovatelé, tak jejich ustájení 

svěřenci. 

   Abychom nenarušili pevně zavedený stájový řád, byli 

jsme vyzváni k započetí vlastní prohlídky ustájených 

koní, neboť bylo nutné toto stihnout do začátku jejich tzv. 

relaxačního odpoledního klidu, kdy do stájí nikdo nemá 

přístup. I na takových metodách je prý založena strategie 

výchovy jezdeckých koní.  

   Jelikož nás skutečně přišlo poněkud více, než jsou zde 

zvyklí, museli jsme být rozděleni do skupin a ke každé 

byl přidělen zaměstnanec z řad bývalých nebo 

současných profesionálních jezdců, coby naši průvodci. 

Všichni byli k nám velmi vstřícní, ochotni odpovídat na 

otázky týkající se například chovu a metod tréninku koní, 

úspěchů v dostizích a podobně. Dokonce nás sami 

vyzývali, abychom se s některými z jejich klidnějších 

profesionálních zaměstnanců, z toho šest jezdců. Ustájeno 

je zde 27 koní od devíti majitelů. Taktéž nám prozradil, 

jaké jsou finanční náklady na odchov jednoho koníka a 

spoustu dalších zajímavostí. Otázka stíhala otázku a na 

všechny vždy přišla fundovaná odpověď z úst 

nejpovolanějšího. Plánovaný čas pro naši návštěvu rychle 

uběhl a nezbývalo, než se s koníčky i našim hostitelem 

rozloučit. Nafotili jsme ještě několik společných 

fotografií, které budou v mnohých rodinných albech 

zařazeny mezi ty vzácné. 

   A jelikož byl čas k obědu, přesunuli jsme se znovu do 

příjemného prostředí stylové restaurace U Muzea. Zde 

byla hlavní a oficiální část výletu vlastně ukončena.  
   Pěší část turistické výpravy využila čas do příjezdu 

vlaku na krátkou prohlídku pamětihodností v okolí. 

Cykloturisté nasedli na své dvoukolé oře a vydali se po 

cyklostezce zpět směr Janová. Ti však ještě měli 

dohodnutou občerstvovací zastávku u hrozenkovského 

přírodního koupaliště „Balaton“.  

   Mnozí využili krásného slunečného počasí a zchladili se 

v jeho příjemně studené vodě nebo poseděli pod 

slunečníky při dobrém nápoji z tamější bohaté nabídky. 

Konečná fáze návratu už probíhala individuálně, podle 

času či nálady. Ale určitě se všichni vraceli s pocitem 

úspěšného a krásně prožitého prázdninového dne. 

   Dobrým zvykem u podobných výletů bývá, pokud se 

jede třeba autobusem, že jeho účastníci před příjezdem do 

Janové a závěrečným rozchodem k domovům, vyjadřují 

spokojenost s proběhlou turistickou akcí spontánním 

potleskem, čímž vyjadřují také poděkování 

organizátorům. Myslím si, že tentokrát by byl onen aplaus 

opravdu hlasitý a hodně, hodně dlouhý. 

text: Ing. Pavel Hromada, foto: Jaroslav Tomanec, Pavel 

Hromada 

 

VÝLET NA KOLECH K ZÁMEČKU 

DINOTICE 

   Jako celý výlet i počasí bylo dobře naplánováno.  Start 

byl stanoven na půl hodinu po poledni. Bylo polojasno a 

cca 20 stupňů. 

   Navzdory tomu, že se výlet konal ve všední den, se na 

místě startu před obecním úřadem sešlo 15 turistů - 

cyklistů a šest dalších se k „peletonu“ přidalo 

cestou.Z Janové jsme vyrazili po cyklostezce podél 

Bečvy, z které jsme odbočili v Halenkově na silnici 

směrem na Dinotice. Zde nás už čekalo mírné stoupání, 

které jsme všichni, bez rozdílu věku, bez problémů zvládli   

 

svěřenců vyfotografovali, což mnozí, zvláště děti, rádi 

využili. Dost možná, že někteří vlastní nyní fotku s 

budoucím šampiónem velkých dostihů.  

Po skončení prohlídek stájí se nás ujal opět pan Holčák a 

pokračoval ve velmi zajímavém vyprávění. Nejen o 

historii chovatelských a tréninkových začátků, ale 

především o úspěších v dostihovém světě, čímž velkou 

měrou přispěli jak k propagaci obce, tak celého 

valašského regionu. Podrobně nám popsal, jak vypadá 

tréninkový den, co vše předchází tomu, než se jezdec, 

trenér, či majitel koně dočká prvních úspěchů.  

   Dozvěděli jsme se, že ve firmě pracuje sedm 

 



  

Vycházíme na hřeben, jdeme k našemu cíli. Za zády 

máme panorama Hostýnských vrchů, patřících do 

Západních Karpat. Před námi Vsetínské vrchy, vpravo 

Vizovické vrchy. Po svazích roztroušené valašské 

chaloupky a chaty, kolem voňavé kvetoucí louky. 

Takové je naše krásné Valašsko! 

   Jsme v cíli. Meteorologická stanice je ovládána 

automaticky. Na tabulích je napsáno vše, co nás zajímá. 

Novinkou, kterou ještě nestihly zaznamenat internetové 

stránky, je nová rozhledna v těsné blízkosti stanice. Je 16 

m vysoká, postavená ve valašském stylu a bude sloužit 

k  meteorologickému měření větru. Investorem a 

majitelem je obec Hošťalková. Maruška je již 29. 

rozhlednou na území Východní Moravy. Za pěkného 

počasí je možno vidět Lysou horu, Radhošť, Nízké 

Tatry. Počasí nám přálo, byl ale mírný opar. Viděli jsme 

jen naše beskydské vrcholy a také rozhlednu Vartovnu. 

Na vrcholu jako vždy vztyčujeme vlaječku naší obce a 

nesmí chybět pár snímků. Jsme mezi prvními, kteří tuto 

rozhlednu navštívili! 

   Pokračujeme na hřebenovku Bludný. Míjíme 

chatařskou osadu. V jedné z nich se rekreují naši 

kamarádi - turisté, manželé Zdena a Luďa Rasochovi, 

kteří nás vítají dobrým mokem. Prohodíme pár slov a 

pokračujeme dále. Potkáváme hodně cyklistů, vede zde 

Hostýnská magistrála. Na Bludném krátká přestávka u 

velkého košatého javoru. Za horkých letních dnů nebo 

deště skýtá tento svědek velkých věcí příjemný chládek 

nebo úkryt kolemjdoucím poutníkům. 

VÝLET NA METEOROLOGICKOU 

STANICI MARUŠKA 
   Je sobota 28. června a turisté se vydávají na další 

toulky našim krásným Valašskem. Meteorologická 

stanice Maruška je pro některé z nás dosud neznámá. 

Vyjíždíme autobusem k horské chatě Troják, kde se nás 

ujímají naši horští vůdci Hana a Eda z Hošťálkové. Eda 

sportovec, znalec zdejší krajiny, Hana zase předává 

informace týkající se památek a kultury v Hošťálkové. 

   Na Trojáku krátké posezení s občerstvením a po jedné 

valašské od Edy. Z dálky slyšíme Hóóóříííííí. To přijíždí 

humoristická hasičská skupina z Ratiboře. Se starou 

hasičskou stříkačkou, v původních starých uniformách a 

nezvyklými hudebními nástroji jako je valcha, pokličky, 

ozembuch, ale i harmonika, nás se zpěvem vítají a 

pokračují dál na vystoupení do Dřevohostic. Příjemná 

neplánovaná atrakce. 

a zanedlouho jsme stáli před Zámečkem Dinotice.   

   Po krátkém občerstvení, při kterém nás vedoucí výletu 

Zdenka Chudějová seznámila s historií zámečku, nám 

příjemná obsluha umožnila prohlídku relaxačního centra 

zámečku, poskytujícího možnost využití bazénu, sauny, 

fitcentra, masáží či kulečníku. 

   Na zpáteční cestě jsme přibrzdili na plánované zastávce 

na hřišti u Jančíků na Hovězí, kde si někteří pochutnali i 

na pozdním obědě. Poté jsme pokračovali zpět do našeho 

startovního a zároveň i cílového místa – Janové.  

   V místní kavárně jsme společně konstatovali, že se 

dnešní výlet vydařil na výbornou, neboť proběhl nejen ve 

skvělé náladě a pohodě, ale hlavně bez nehody či úrazu.  

   Díky výletu jsme si nejen protáhli svá těla, ale také 

jsme se opět přesvědčili o kráse našeho nejbližšího okolí. 

Mnozí z účastníků se přiznali, že ač Dinotice jsou od 

Janové vzdálené „co by kamenem dohodil“, byli na 

zámečku poprvé nebo poslední návštěvu Dinotic datují 

někdy před třiceti a více lety. 

   Závěrem bychom chtěli určitě nejen svým jménem, ale 

i jménem všech, kteří se akcí „Janovských turistů“ 

zúčastňují, poděkovat organizátorům těchto akcí. 

text: Eva a Arnošt Šmahelovi, foto: Zdenka Chudějová 

 

 

 

 



  

Od Hany se dozvídáme, že se pod tímto stromem konají 

svatby. Místo s krásnými scenériemi, malým dřevěným 

oltářem a posezením láká v poslední době stále více 

mladých párů k uzavření sňatku. Romantice se meze 

nekladou… Byla zde sezdána také herečka Jana 

Janěková ml. ještě s jejím prvním manželem (známá 

především ze seriálu Cesty domů). 

   Pomalu scházíme údolím do obce Hošťálková, která 

má přes dva tisíce obyvatel. Pod námi vidíme bývalou 

firmu KOVEX, která je nyní přejmenována na firmu 

INPO s.r.o. V současné době se zabývá výrobou 

různých výkovků. Další krátké zastavení jsme měli u 

parčíku Tomáše Bati. Byl založen u příležitosti jeho 

návštěvy obce. Tomáš Baťa v něm zasadil pamětní lípu. 

Lípu zde zasadila také Dana Zátopková. Míjíme dům s 

pečovatelskou službou s balkony osázenými kvetoucími 

muškáty, které potěší každé oko. Je to další hezké a 

užitečné dílo obce. 

Nemůžeme se nezastavit na zámku, který byl postaven v 

empírovém slohu a je národní kulturní památkou. V 

současné době zde probíhají rekonstrukční práce. Opět 

několik informací od Hany. Majitelem je OÚ Hošťálková 

a v současnosti slouží ke kulturním akcím obci. Je zde i 

zámecká restaurace, expozice a pamětní síň o 

partyzánském odboji. Zámek je obklopen velkou 

zámeckou zahradou. 

   Tady končí naše dnešní putování. Dobré počasí, pár 

kilometrů v nohách, zdolání další rozhledny. V pořadí již 

naše šestá (naši malí turisté si vedou přesnou statistiku). 

Spousta nových poznatků a zážitků, takový byl další 

výlet janovských turistů. Skupinka pětadvaceti 

spokojených turistů se loučí a děkují našim průvodcům 

Hance a Edovi. Čas zbývající do odjezdu autobusu do 

Vsetína trávíme v zahrádce místní hospůdky. 

   Domů se vracíme kolem 17. hodiny a plánujeme další 

vycházku. Příště to budou Držkovské chodníčky a hrad 

Lukov. Tento typ dostáváme od Janka Bogára, velkého 

turisty (i když v současné době již v turistickém důchodu) 

a velkého znalce, co se týká turistiky. 

    text a foto: Zdenka Chudějová 

 

DRŽKOVSKÉ CHODNÍČKY A HRAD 

LUKOV 
   Krásný prázdninový výlet uspořádali turisté v sobotu 9. 

8. 2014. Po osmé hodině ranní jsme vyjeli autobusem z 

Janové a na vsetínském autobusovém nádraží jsme 

kapacitu autobusu doplnili ještě dalšími účastníky. 

Autobus pana Kašpara nás poté dopravil do obce 

Držková, která se nachází v hornaté oblasti Hostýnských 

vrchů.  

   Zde nás již očekával pan Habšuda, se kterým jsme se 

vydali shlédnout nedalekou expozici salašnictví. Asi po 

deseti minutách chůze se před námi na kopci 

 

 



  

VÝLET NA SLOVENSKO DO 

SÚĽOVSKÝCH SKAL 
   Prázdniny v plném proudu, aktivity možné i nemožné, 

pro všechny věkové kategorie a pro janovského turistu 

opět jedna velmi lákavá nabídka a námět k výletu. 

   Místní turisté si totiž připravili na sobotu 19. července 

2014 zajímavý poznávací výlet do jedné z turisticky 

hojně navštěvovaných lokalit Slovenska, Súľovských 

skal. Cílem bylo seznámit účastníky s krásami 

nedalekých slovenských hor a také vyzkoušet své 

fyzické schopnosti. V plánu turistů byl Súľov již 

v minulých letech, ale jak někteří účastníci vzpomínali, 

tak počasí tehdy zrovna moc nepřálo. A proto, o to víc, 

byli všichni nadšení, že letní obloha bez mráčku dávala 

jistotu krásných výhledů, kterými je CHKO 

Strážovských vrchů, s překrásnou lokalitou Súľovských 

skal, známá. 

   Jak jinak, než s naším „osobním dopravcem“ panem 

Kašparem z Ústí jsme se ráno v sedm hodin v počtu 32 

účastníků vypravili směrem přes Lyský průsmyk a obec 

Střelnou směrem k Považské Bystrici. Po příjemné ranní 

jízdě autobusem a přivítání od hlavní organizátorky paní 

Zdenky Chudějové, jsme asi po půldruhé hodině cesty 

dorazili do vesničky Súľov - Hradná, kde byl začátek 

turistické trasy. 

   Před námi byla volba trasy dle obtížnosti, a to buď 

zelená, středně náročná anebo snadnější červená trasa po 

vrstevnici. Většina z nás si vybrala náročnější trasu. Na 

této trase bylo pro v rámci naučné stezky k vidění a k 

přečtení mimo jiné i 17 dřevěných informačních tabulí, 

na kterých se návštěvník mohl dočíst o mnohých 

zajímavostech Súlovských skal, o místní flóře a fauně. 

   Náročnější a delší trasa má výškové převýšení okolo 

300 m a délka okruhu pro běžné zvládnutí je okolo 1,5 - 

2 hodiny. Nás ale v tomto překrásném letním dnu nic 

nehonilo. Různé dílčí občerstvovací zastávky na mnoha 

zajímavých místech vápencových skalních útvarů byly 

pro zastavení jako stvořené. Na vápencových slepencích 

se podávala dokonce i ledová káva s karamelovou 

 

rozprostírala salaš. Pan Habšuda nás zde znovu přivítal a 

podal vyčerpávající výklad o historii karpatského 

salašnictví, které na území Držkové proniklo počátkem 

16. stol. a provozovalo se zde až do konce 18. stol. 

Hlavní postavou salaše byl bača, který pobýval v kolibě, 

udržoval oheň, staral se o jídlo a rozděloval svým 

pomocníkům práci. Ovce na salaši patřily jednotlivým 

vlastníkům v dědině tzv. míšaníkům. Ti je na období 

pastevní sezóny svěřovali bačovi pro pastvu v horách.  

   Salašnictví mělo svůj řád. Hlavní událostí byl jarní 

výhon ovcí na salaš, který se konal zpravidla v květnu a 

pak koncem září ukončení pastevní sezóny tzv. rozklad 

salaše. Po výkladu a zodpovězení doplňujících otázek 

jsme měli možnost si prohlédnout tři typy kolib, jejich 

vnitřní vybavení, "pajtu", což je přístřešek pro ovce, a 

přemístitelnou ohradu pro "košár". Někteří z nás ještě 

využili krásné prostředí salaše k rychlému občerstvení z 

vlastních zásob. Pořídili jsme také památeční skupinové 

foto, rozloučili se s panem Habšudou a vydali se k 

dalšímu cíli naší výpravy a tou byl nedaleký hrad Lukov.  

   Počasí nám přálo, byl krásný slunečný den. Lesy plné 

hub a ostružin mnohé z nás nenechaly v klidu a tak jsme 

si domů odnášeli kromě zážitků také suroviny na 

"nedělní oběd". Polední pauzu jsme si udělali v místní 

malé hospůdce, kde byla obsluha nejprve zaskočena 

našim hojným počtem, ale nakonec se na všechny 

dostalo. Nabrali jsme síly a pokračovali.  

Cestou lesem do kopce jsme potkávali běžce, které jsme 

v jejich úsilí hlasitě podpořili. Na oplátku jeden z nich 

našel a vrátil naší účastnici ztracenou peněženku. 

Nabízenou štamprli jako poděkování odmítl z obavy 

nedovoleného dopingu. Zůstal nám dobrý pocit, že 

poctiví nálezci ještě žijí.  

   Konečně jsme uviděli hradby a přišli k dřevěnému 

mostu vedoucímu přes hluboký příkop ke vstupu do 

hradu. Zakoupili jsme lístky a vyrazili na prohlídku. Ve 

své době byl Lukov jeden z nejrozsáhlejších hradních 

komplexů na Moravě. Představoval centrum vojenské, 

soudní a hospodářské správy pro oblast předhůří 

Hostýnských vrchů. Byl postaven jako královský hrad. V 

současnosti z něj zůstaly jen zbytky obvodových zdí, 

jedna věž nad vstupem do hradu a jedna polorozpadlá 

zvaná Svatojánská na druhé straně areálu hradu. Díky 

hnutí Brontosaurus a Spolku přátel hradu Lukova 

prochází objekt v posledních letech výraznou 

památkovou obnovou. Málo koho asi napadne, že historie 

tohoto místa, na němž se dnes tyčí hradní zříceniny, je 

mnohem starší a sahá daleko do minulosti. Své stopy zde 

zanechali již lovci starší doby kamenné. Ještě stojí za 

zmínku, že nedaleko Lukova se nachází velice působivá 

zřícenina hradu Cimburk, jehož prohlídka by mohla být 

inspirací pro některý z příštích výletů.  

   Po prohlídce hradu jsme ještě zakoupili nezbytné 

suvenýry a vydali se zpět k autobusu. Pan Kašpar nás 

opět bezpečně dopravil domů do Janové. Janovským 

turistům děkujeme za krásně strávený den a 

nezapomenutelné zážitky. 

 text a foto: Karolína a Klárka Papšíkovy 

 

 

 

 



  



  

sušenkou, jako v lepších kavárnách.  

   Asi v polovině trasy je na vrcholu v nadmořské výšce 

okolo 600 m. n. m. zřícenina hradu Súľov. Tam si při 

krátkém zastavení všichni romanticky založení ve svých 

představách promítali myšlenku, jak se zde před stovky 

let mohlo žít a jaké to asi bylo. Všichni chtěli být hradní 

páni a představovali si při úchvatném pohledu na louky 

a pole pod hradem, jak tam na nich pro ně pracují 

poddaní. Krásná představa. Jenže to taky mohlo být 

naopak. Těch poddaných bývá totiž v každé době víc. 

No a proto jsme si jen tak vychutnávali překrásné 

rozhledy do okolí ta nádherná panoramata a pro lepší 

vidění si zaostřovali zrak „čistú, průzračnú, trnkovú 

vodú“.  

   Po delší přestávce na hradě jsme sešli na nedalekou 

louku nebo spíše palouk pod hradem a tam jsme rozbili 

základní občerstvovací tábor a pokecali při bůčku a 

buchtě o všeckém možném aj nemožném. Kolem 

poledne jsme se vydali k parkovišti autobusu a v dědině 

přišlo pivečko nebo káva vhod většině z nás. 

   V jednu hodinu odpoledne jsme se shromáždili u 

autobusu a vydali se zpátky k Janové. 

Pěkný den, krásný zážitek, dobrý pocit umocnil 

příjemně strávenou sobotu v kolektivu všech, kteří mají 

přírodu a její poznávání rádi. 

   Domů jsme se ve zdraví a s úsměvem navrátili kolem 

třetí hodiny a všichni ještě stihli své soukromé sobotní 

rodinné aktivity v kruhu blízkých a přátel. A doufám, že 

večerním tématem u mnohých bylo i povídání o Súlově. 

   Všichni se moc těšíme a moc děkujeme manželům 

Chudějovým za další krásný výlet za poznáním. 

text: Ing. Karel Trlica, foto: Kristýna Potočná, manželé 

Chudějovi 

 

ZÁJEZD NA TERMÁLNÍ 

KOUPALIŠTĚ 
   Jednou z dalších akcí turistů byl v úterý 9. 9. 2014 

výlet na termální koupaliště Vincov les na Slovensko. 

Na autobusové zastávce nás čekal náš svědomitý a 

spolehlivý řidič, pan Kašpar se svým zájezdovým 

autobusem. 

   Naplnit autobus tentokrát dalo organizátorům výletu, 

manželům Chudějovým, hodně starostí, telefonování a 

nabízení prožití hezkého dne, přesto, že propagace akce 

byla dostatečná. S pomocí účastníků z jiných obcí, 

kterých byla asi třetina, se podařilo autobus zaplnit do 

posledního místa. Za propagaci tohoto výjimečného 

výletu patří poděkování Karle Vašťákové, která 

místním rozhlasem několikrát a neúnavně vyzývala 

spoluobčany k účasti. 

   Všichni přihlášení účastníci byli dochvilní, tak jsme 

mohli ihned vyrazit na cestu. Během jízdy přivítala 

přítomné paní Zdenka Chudějová. Podotkla, že dnes 

jedeme na úplně jiný výlet. Nikoliv zdolávat kilometry, 

ale odpočinout si a nabrat nové síly na další turistickou 

činnost. 

   Po tříhodinové jízdě s třicetiminutovou pauzou jsme 

dorazili do cíle našeho výletu. Přivítalo nás slunečné 

počasí, které vydrželo po celý den. Během poledne se 

teplota vyšplhala až na 32ºC. Termální koupaliště 

Vincov les – Sládkovičovo se nachází na jihozápadě 

Slovenska, na cestě ze Sládkovičova do Galanty, asi 45 

kilometrů od Bratislavy. Vyvěrá zde termální pramen 

s teplotou vody 62ºC, která má blahodárné účinky na 

celkové uvolnění organismu a pomáhá při poruchách 

pohybového ústrojí. Je zde pět bazénů, jeden klidový, 

dva rekreační, plavecký a dětský. 

   Po zakoupení hromadné vstupenky jsme obdrželi pásky 

na zápěstí a odebrali jsme se do areálu koupaliště. Každý 

si našel své místečko, k dispozici byly i lavičky a lehátka 

k celodenní relaxaci. Ostatních návštěvníků zde bylo 

poskrovnu, takže se dá říci, že jsme měli celé koupaliště 

takřka jen pro sebe. Vzhledem k tomu, že se blížil konec 

letní sezony, byly v provozu už jen dva bazény, klidový, 

s teplotou vody 35ºC a rekreační s průzračně blankytnou 

vodou o teplotě 28ºC. Ještě byla možnost koupání 

v krytém bazénu. Zde si ovšem zájemce musel připlatit 

3€. Malou nevýhodou bylo, že všechny stánky 

s občerstvením i restaurace byly zavřeny, ale to nám na 

dobré náladě a spokojenosti neubralo. 

Spořádali jsme veškeré zásoby z domova, nechyběla ani 

stopečka valašské slivovice. V recepci u krytého bazénu 

jsme si mohli zakoupit kávu a pivo nebo nealko, kdo 



  

Zatímco mužstva bojovala o vítězství, hladký průběh v 

zázemí memoriálu obstarávali hlavní pořadatelé Jaromír 

Zbranek a Václav Mikušek. Spolu s nimi se o pohodu 

sportovců i diváků přímo vzorně starali příznivci 

janovské kopané. Hudbou a slovem turnaj zajišťoval již 

tradičně Pavel Sekula. 

   Memoriál Antonína Soukupa byl pěkným sportovním, 

ale i společenským zážitkem. A to doslova do 

posledního hvizdu, kdy se ještě v závěrečném zápase 

rozhodovalo o konečném umístění jednotlivých týmů. 

Překvapivým, ale naprosto zaslouženým vítězem 

letošního ročníku se stalo mužstvo FC Leskovec. 

Zvítězilo se sedmi body a skóre 5:1. Na druhém místě se 

umístil pořadatelský Tatran Janová se čtyřmi body a 

skóre 4:3. Třetí místo obsadilo mužstvo FC Semetín se 

třemi body a skóre 2:4. Na čtvrtém místě skončil letos 

těsně Sokol Huslenky se třemi body a skóre 1:4. 

   Úspěšný den a 1. ročník Memoriálu Antonína Soukupa 

byl samozřejmě zakončen aplausem zúčastněným a 

předáním pohárů. Poté se všech, kteří chtěli oslavit 

pohodu sobotního dne, ujal Pavel Sekula, jako dýdžej 

nastávajícího večera. 

  text a foto: Radomír Dolanský   

 

chtěl, mohl si objednat pizzu. Každý si užíval den dle 

svého a ani jsme se nenadáli a už tady byl čas odjezdu. 

Sluníčko se schovalo za mraky, zvedl se vítr a celou 

zpáteční cestu nás provázel déšť. 

   Z přemíry koupání a opalování jsme byli příjemně 

unaveni. V autobuse panovala poklidná atmosféra. 

Všichni jsme se shodli, že to byl opravdu výjimečný a 

velmi zdařilý výlet. Díky za něj organizátorům, manželům 

Chudějovým. 

 text: Ilona Tomancová, foto: Ing. Pavel Hromada  

 

Memoriál Antonína Soukupa 
   Letos v Janové proběhl 1. ročník fotbalového 

Memoriálu Antonína Soukupa. Historicky další z řady 

ročníků, které kolegové z TJ Tatran Janová věnují svým 

kamarádům, kteří odešli do fotbalového nebe. 

   Takto byl memoriál během let věnován jako vzpomínka 

Eduardu Olšákovi, Bohuslavu Fojtovi, Františku Lagovi, 

Josefu Hromadovi staršímu, pokračoval Memoriálem 

Hromadů jako památka na Josefa Hromadu staršího a jeho 

syny Josefa a Zdenka, a letos vzpomínkou na 

dlouholetého činovníka janovského fotbalu Antonína 

Soukupa. 

   Po řadě dnů nevyzpytatelného počasí přivítala sportovce 

do modra vymydlená a prosluněná obloha. Jen rozmočený 

pažit hřiště připomínal hustý déšť předchozího dne. Ten 

po desáté dopoledne přivítal mužstva „starých pánů“ 

z Valašské Polanky, Hovězí a Janové. 

  Soutěž byla zahájena úvodním hvizdem sudího Františka 

Světlíka systémem každý s každým. Týmy starých pánů se 

vrhly do zápasů jako zamlada pěkně zostra. V některých 

chvílích až natolik, že se v ruce sudího objevila dokonce i 

žlutá karta. Od svižného mládí je odlišovalo snad jen sem 

tam nějakých pár centimetrů navíc kolem pasu, ale 

především pomalejší vstávání po vzájemných střetech. 

 

A to, jak si stýskali sami hráči, už není žádné 

„filmování“, to je prostě turnaj starých pánů. Nicméně na 

radosti ze soubojů a vzájemného měření sil to v žádném 

případě mužům na trávníku neubralo. 

   Vítězi turnaje starých pánů se stalo mužstvo Janové 

s šesti body a skóre 6:0. Následoval je tým Hovězí 

s třemi body se skóre 3:2, na třetím místě skončila 

Valašská Polanka bez bodu a se skóre 1:8. Ovšem při 

vyhlašování výsledků na nějakých číslech ani 

v nejmenším nezáleželo a týmy blahopřály sobě 

navzájem. Dopolední turnaj starých pánů byl přesně tím, 

čím měl být. Setkáním kamarádů z let aktivních bojů 

v týmech obcí z regionu a především radostí z fotbalu. 

Při předávání cen byla rovněž předána kytice paní 

Soukupové jako vzpomínka a poklona kamarádovi a 

kolegovi Antonínu Soukupovi.  

   Po zahřívacím kole, kdy se nezahřáli jen staří pánové a 

diváci, ale i slunce a tím pádem také okolní vzduch, 

nastal čas mistrovských zápasů letošního Memoriálu 

Antonína Soukupa. Toho se zúčastnila mužstva FC 

Leskovec, Sokol Huslenky, FC Semetín a pořádající 

Tatran Janová. Z řad sudích byli delegováni Miroslaw 

Teter, Miroslav Seidl a Roman Číž. Hrálo se opět 

systémem každý s každým a pro stanovení pořadí byl 

rozhodující počet bodů, vzájemný zápas, rozdíl skóre a 

počet vstřelených branek. 
 

 

 

 

 



  

Vítej do života 
Tea Hromadová č.p. 54  14. 06. 2014 

Aneta Piskláková č.p. 175  22. 06. 2014 

Ondřej Pěcha  č.p. 153  02. 07. 2014 

Eliška Halašová č.p. 37  28. 07. 2014 
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Blahopřejeme k jubileu 
 

Červenec 

Danuše Tataláková č.p. 157  50 let 

Zdeňka Trčálková č.p. 102  50 let 

Radislav Trčálek č.p. 102  50 let 

Ivana Zbranková č.p. 121  60 let 

Srpen 

Bohuslav Kovář č.p. 203  50 let 

Září 
Vlasta Němcová č.p. 264  50 let 

Irena Tomečková č.p. 224  60 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 2/2014: …řídící, starosta a předseda osvětové komise. Vylosována byla Ludmila Malinová, Ohrada 

1836, Vsetín. Blahopřejeme. Výhru si převezměte na OÚ Janová. 

Křížovka č. 3/2014: Dne 8. dubna 1958 byl proveden… (dokončení v tajence). 

Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová, popřípadě zašlete tajenku, vaše celé jméno a bydliště 

na emailovou adresu: janovske.listy@seznam.cz . Výherce obdrží hrníček s motivem zvonice v Janové. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

Tajenka:  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
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I. B třída sk. A  

INFORMACE Z FOTBALU 
   V pořadí již po šesté od postupu do 1. B třídy vstoupili 

fotbalisté Janové do podzimní části fotbalových soutěží 

řízených KFS Zlín. Před začátkem dalšího ročníku 

soutěže došlo v mužstvu k několika zásadním změnám v 

kádru. Mužstvo opustili na přestup do FC Semetín 

Mišun Ondřej, na hostování do FC Kateřinice Vojtíšek 

Petr. Ze zdravotních důvodů se nezapojil Zbranek 

Martin. Vedení bylo nuceno hledat náhrady. "Trh"s 

hráči je však v posledních letech velmi omezený, jak co 

do počtu, tak i do kvality hráčů. 

   Do TJ Tatran Janová přišli na hostování z FK Vsetín 

Čtvrtníček Ondřej a Stržínek Otto. Prodlouženo bylo 

hostování ze stejného klubu u Chrásteckého Tomáše a 

Hajdy Radima (zatím v léčení). Dále přišel Sívek Karel 

ze Sokolu Lužná a Berka Lukáš ze sousedního Hovězí.  

   Do soutěže nevstoupili fotbalisté zrovna šťastně, po 

prohře doma s Dolní Bečvou 0:3 a prohře v Jablůnce 

3:0, debaklu ve Francově Lhotě 6:0 a další prohře doma. 

Po zlepšeném výkonu s Horní Lidčí 2:3, jsou na 

posledním místě. Mají odložena dvě utkání s Hutiskem - 

Solanec a se Zašovou. Věřme, že se ve druhé části 

podzimu chytnou a budou konečně bodovat. 

Do okresních soutěží jsme přihlásili mužstvo mladších 

žáků pod hlavičkou TJ Tatran Janová v kombinaci s 

hráči FK Vsetín s možností střídavých startů. Z Janové 

to jsou Babovec Štěpán, Karlík Šimon, Trlica Karel, 

Kuník Dominik a Kuník Samuel. Mužstvo bude v 

soutěži koučovat janovjan Luboš Čabla, samozřejmě za 

pomoci rodičů. Výsledky těch nejmenších zhodnotíme 

teprve po podzimní části soutěže. 

text: Václav Mikušek, předseda výboru kopané TJ 

Tatran Janová  

 

FOTBAL - Tabulka 

Čtvrtletník Janovské listy vydává Obecní úřad Janová nákladem 250 ks. Vydání je distribuováno zdarma. Odpovědný  redaktor Radomír 

Dolanský. Předsedkyně redakční rady Michaela Petřeková, DiS. členky: Zdenka Chudějová, Karla Vašťáková. Neprošlo jazykovou úpravou. 

Redakce si vyhrazuje právo na krácení a úpravu příspěvků. Janovské listy 4/2014 vyjdou v prosinci 2014. Uzávěrka je cca 16. den včetně 

v daném měsíci. E-mail redakce: janovske.listy@email.cz  

 

Valašská Polanka - Janová  28. 09.  15:30 

Janová - Prostř. Bečva 05. 10.  15:00 

Lidečko - Janová  12. 10.  14:30 

Janová - Hovězí  19. 10.  14:00 

Ratiboř - Janová  26. 10.  14:00 

Janová - Kateřinice  02. 11.  13:30 

 

  

mailto:janovske.listy@email.cz


 


